

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်

သူတစ်ပါး၏ အပြစ်အနာအဆာကို မကြည့်ပါနှင့်။ မိမိအဖို့ အရေးကြီးသည်ကား မိမိကောင်းမှုကိုလည်းကောင်း၊ မကောင်းမှုကို လည်းကောင်း လုပ်သည်။ မလုပ်သည်ကိုသာ ကြည့်ရာ၏။ သူတစ်ပါးအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းထက် မိမိအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းကသာလျှင် မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။
ပုဂ္ဂိုလ်(ဓမ္မပဒ-၅၀)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ် ၇ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၅၉)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇)ပါးစုံညီ သောဋ္ဌသမအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ ဝိဇယမင်္ဂလာဓမ္မသဘင်၌ ကျင်းပစဉ်။

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီ သောဋ္ဌသမအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၆
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အဋ္ဌမ အကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါး စုံညီ သောဋ္ဌသမအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီ၌ ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ ဝိဇယမင်္ဂလာဓမ္မသဘင်၌ ဆက်လက် ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန်လျင်မြို့၊ မင်းကျောင်း ပထမပြန်စာသင်တိုက်၊ ပဓာနနာယကဆရာတော်၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ အမှူးပြုသည့် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေး မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ သာသနာတော်ထွန်းကားပြန်ပွားရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒ (စီမံ)နှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် သာသနာရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြည့်ညိကြ သည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ❁

ယနေ့
ဖတ် စ ရာ

YGEA က အသင်းဝင်ကတ်ကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် Smart ကတ် ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကာ ကတ်ပါ QR ကုတ်ကို စကင်ဖတ်ပြီး အတုံးအခဲလိုင်စင်နှင့် ရွှေသယ်၊ ငွေသယ်ကတ်ကို တစ်ပါတည်းကြည့်နိုင်မည်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၄

အဖေခေါ် မှားတဲ့သားနဲ့ အဆိုးသံသရာထဲက ယူကရိန်း

ဆောင်းပါး စာ ၁၀

ကုန်ဆုံးသွားသော စွမ်းအားများ

DAGON Malta Fresh

နဲ့ ပြည့်စွမ်းထား

STARMART new mile Showroom - (၁) နိုင်ငံတော် အထွေထွေ ဝန်ဆောင်ခန်း - (၁) ဝန်ဆောင်ခန်း
KHA YAE PIN MART - (၁) နိုင်ငံတော် အထွေထွေ ဝန်ဆောင်ခန်း - (၁) ဝန်ဆောင်ခန်း
STARMART MANDALAY Wholesale - (၁) နိုင်ငံတော် အထွေထွေ ဝန်ဆောင်ခန်း - (၁) ဝန်ဆောင်ခန်း
STARMART Nay Pyi Taw - (၁) နိုင်ငံတော် အထွေထွေ ဝန်ဆောင်ခန်း - (၁) ဝန်ဆောင်ခန်း

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၃/၂၀၂၄) ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးက လက်ရှိရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများ၏ မတည်ငွေရင်းတိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအသစ် ခုနစ်ခုကို ခွင့်ပြု

နေပြည်တော် မတ် ၆
မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၃/၂၀၂၄) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက်လွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ် (၁၈) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

လုပ်ငန်းအသစ် ခုနစ်ခုကို ခွင့်ပြုပေးအစည်းအဝေးတွင် ဆောင်ရွက်ဆဲ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၏ မတည်ငွေရင်းတိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် စက်မှုကဏ္ဍ၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကဏ္ဍတို့မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအသစ် ခုနစ်ခုကို ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပြီး အဆိုပါလုပ်ငန်းများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၂၂၂ သန်းနှင့် ကျပ် ၉၉၆၈၃ ဒသမ ၁၂၂ သန်းဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၃၆၉ ဦးကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလကုန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် နိုင်ငံ၊ ဒေသပေါင်း ၅၃ ခုအနက် ရင်းနှီး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၃/၂၀၂၄) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

မြှုပ်နှံမှုအများဆုံးပြုလုပ်သောနိုင်ငံ၊ ဒေသများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ဖြစ်သည်။

စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခု အနက် အများဆုံးရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် ကဏ္ဍများမှာ စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၄ ဒသမ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရောင်းချမှုအများဆုံးဖြစ်သည့် ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၄ ဒသမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၄ ဒသမ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်သည် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက တင်ပြလာသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဆိုပြုလွှာများ စိစစ်ခွင့်ပြုခြင်းကို လည်းကောင်း၊ လက်ရှိ ဆောင်ရွက်ဆဲ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့်အညီ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့်၊ ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံ

ရွှေဈေး၊ ငွေဈေးကစားပြီး ဈေးနှုန်းမတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကြီးကြပ်အရေးယူသွားမည်

နေပြည်တော် မတ် ၆
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေသည် ရွှေနှင့် ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့်၊ ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၌ တွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ)

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စနစ်တကျထိန်းကျောင်းသွားရန်လိုအပ်ပြီး တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌက ရွှေဈေးကွက်တွင် စနစ်တကျရောင်းဝယ်နိုင်ရန်၊ စံချိန်စံနှုန်းနှင့် ဈေးနှုန်းအခြေခံသတ်မှတ်နိုင်ရေး၊ တရားဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရွှေဈေး၊ ငွေဈေးကစားပြီး ဈေးနှုန်းမတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကြီးကြပ်အရေးယူသွားမည်

ဖြစ်ကြောင်း၊ အရေးကြီးကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုအဖြစ် သတ်မှတ်ပါက ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် လက်ရှိလုပ်ဆောင်ချက်များ၊ ကြီးကြပ်မှုများကို ပြန်လည်စိစစ်ရန်နှင့် စနစ်တကျ ထိန်းကျောင်းသွားရန်လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

စနစ်တကျ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ထိုနေရာ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ရွှေရောင်းဝယ်ရာ၌ မသမာမှုပြုလုပ်၍ ဈေးကစားမှုများအပေါ် ကြီးကြပ်အရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အမိန့်ထုတ်ပြန်ရာတွင် အရေးကြီးကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုအဖြစ်သတ်မှတ်နိုင်ရေးအတွက် အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များထုတ်ပြန်ရန်လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက သက်ဆိုင်ရာဌာနများအနေဖြင့် ရည်ညွှန်းရွှေဈေးနှုန်းထုတ်ပြန်ပြီး ကျော်လွန်ရောင်းချသူများအား အရေးယူနိုင်မည့်နည်းလမ်းများကို လည်းကောင်း၊ အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူများက လိုအပ်သည့်အမိန့်များထုတ်ပြန်ရာတွင် ဦးစီးဆောင်ရွက်မည့် ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆက်လက် ထိန်းချုပ်ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမည့်နည်းလမ်းများ လုပ်ငန်းစဉ်များကို

သေချာစွာစနစ်တကျ ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားရမည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေးယင်းနောက် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာကြသူများက တည်ဆဲဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး လက်ရှိဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ထုတ်ပြန်နိုင်ရန် ဆက်လက် တင်ပြဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ရွှေဈေးကွက်တည်ငြိမ်ခိုင်မာရေးအတွက် အရေးကြီးကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အစီအစဉ်များကိုလည်းကောင်း၊ တရားမဝင်ရောင်းဝယ်သူများကို သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် အစီအစဉ်များကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် တနိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၅၈ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်

တနိုင် မတ် ၆
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို မတ် ၁၁ ရက် မှ ၃၁ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ကျောင်းသား တနိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၃၅၈ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

တနိုင်မြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို အမှတ်-၁ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းစာစစ်ဌာနနှင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ရှင်ဗွေယန်စာစစ်ဌာန နှစ်ခုတွင် အထက-၁ ကျောင်း စာစစ်ဌာနတွင် အတွင်းမြေ ကျား ၁၁၉ ဦး၊ မ ၁၅၄ ဦးနှင့် ပြင်ပမြေဆိုသူ ကျား ၁၃၅ ဦး၊ မ ကိုးဦးရှိပြီး အထက - ရှင်ဗွေယန်စာစစ်ဌာနတွင် အတွင်းမြေ

ကျား ၃၃ ဦး၊ မ ၃၆ ဦးနှင့် ပြင်ပမြေဆိုသူ ကျား တစ်ဦး၊ မ သုံးဦး စုစုပေါင်း ၃၅၈ ဦးတို့က ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို အဆင်ပြေအေးချမ်းစွာဖြေဆိုနိုင်ရန် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တာဝန်ရှိသူများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ မနောမြေ(တနိုင်)။

ရန်ပုံငွေမှထုတ်ပေးထားသည့် အရင်းမပျောက်မတည်ငွေများကို နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် အကျိုးရှိစွာ စနစ်တကျအသုံးချနိုင်ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၆
နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ (၁/၂၀၂၄) ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးသို့ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းနောင်၊ ဦးလှမိုး၊ ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ ဦးထွန်းအံ့၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် ဌာနအကြီးကော်မရှာ တက်ရောက်ကြသည်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ (၁/၂၀၂၄) ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ပြန်လည်ပေးဆပ်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရ
အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များသို့ ထုတ်ပေးထားသည့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေမှ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ၁၄ ခုနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း/ဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ခြောက်ခုသို့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်မှစ၍ အတိုးနှုန်းသက်သာသော ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ပြီး ချေးငွေများ ရယူခဲ့သည့်ဌာနနှင့်အဖွဲ့အစည်းများက သက်ဆိုင်ရာနှစ်အလိုက် အရင်းနှင့်အတိုးငွေများ ပြန်လည်ပေးဆပ်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း။
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် နွေစပါးစီမံကိန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မူလလျာထားဧက ခြောက်သိန်းအပေါ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့များ၏ အဆိုပြုချက်အရ ဧက ၇ သမ ၅၇ သိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ကြိုတင်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း။
နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေများကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ထုတ်ချေးခြင်းနှင့် ပြန်လည်ကောက်ခံခြင်းများကို ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ရန်ပုံငွေမှထုတ်ပေးထား

သည့် အရင်းမပျောက်မတည်ငွေများကို နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် အကျိုးရှိစွာ စနစ်တကျအသုံးချနိုင်ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း။
ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး
ယခုအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲများကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးရန်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့မှ တင်ပြလာကြသော မတည်ရန်ပုံငွေထုတ်ချေးခြင်းဖြင့် ရရှိလာသည့် အတိုးရငွေအား ပြန်လည်ထုတ်ချေးခွင့်ပြုရန်ကိစ္စရပ်များနှင့် ပြန်လည်သုံးစွဲရန်ကိစ္စရပ်များ၊ လတ်တလော နယ်မြေဒေသအခြေအနေအရ လုပ်ငန်းများရပ်ဆိုင်းသွားသဖြင့် ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည့်ကာလနှင့် အတိုး/အရင်းငွေများကို ဆိုင်းငံ့ထားရန်ကိစ္စရပ်များကို ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီဖြစ်စေ၊ ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြ

ရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ညှိနှိုင်းပေးဆပ်ဆောင်ရွက်ပေး
ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင်များက နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေမှ နွေစပါး၊ ပဲတီစိမ်းချေးငွေထုတ်ချေးခွင့်နှင့် ပြန်လည်ကောက်ခံရရှိမှု၊ မိုးစပါးချေးငွေထုတ်ချေးပြီးစီးမှု၊ ဖိစက်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေး ချေးငွေထုတ်ချေးထားမှု တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများက တင်ပြလာသည့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေများထုတ်ချေးရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများနှင့် အားနည်းချက်များကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ချေးငွေထုတ်ချေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရေး ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးကြပြီး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များကို ညှိနှိုင်းပေးဆပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ရှမ်းပြည်နယ်သို့ ဧည့်သည် ၁ ဒသမ ၄ သန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့

တောင်ကြီး မတ် ၆
၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်ကို ဧည့်သည် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဧည့်သည် ၁ ဒသမ ၄ သန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုနှစ်တွင် ယင်း

အရေအတွက်အတိုင်း မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဧည့်သည် ၁ ဒသမ ၄ သန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုနှစ်တွင် ယင်း

ဦးအောင်အောင်က ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီ (၂/၂၀၂၄) ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေး၌ ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို



မတ် ၆ ရက်က တောင်ကြီးမြို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) သည် တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ကလေး၊ ပင်းတယကဲ့သို့ ထင်ရှားသော ခရီးစဉ်ဒေသများ ရှိခြင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တွင် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ်နေပြီး ကူးလူးဆက်သွယ်သွားလာမှုများ ရှိခြင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တွင် လည်း တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိစပ်နေသည့်အတွက် ကုန်သွယ်သွားလာမှုများရှိခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အချက်အချာကျသော ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း ရေမြေတောတောင်သဘာဝအလှအပများ၊ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းများ၊ ရာသီဥတု သမမျှတခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ကောင်းမွန်ခြင်း၊ ခရီးသွားများ အလွယ်တကူ လည်ပတ်သွားလာနိုင်သည့် အနေအထားဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ်နေရာ သစ်များ ပေါ်ထွက်နေခြင်းသည် ပြည်နယ်အပေါ် ခရီးသွားလာစိတ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေကြောင်း၊ ဒေသဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ကော်မတီဝင်များ အနေဖြင့် မိမိတို့ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာတွင် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များကို စေတနာရှင်တောင်းဆိုခြင်း၊ ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ပြည်နယ်ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထင်အောင်နိုင်က ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ တင်ပြပြီး ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန တောင်ကြီးရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက ဧည့်စာရင်း စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (GLMS) နှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းလင်းတင်ပြပြီး အထွေထွေဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်သန်း (ပြန်/ဆက်)

YGEA က အသင်းဝင်ကတ်ကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် Smart ကတ် ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကာ

ကတ်ပါ QR ကုတ်ကို စကင်ဖတ်ပြီး အတိုးအခံလိုင်စင်နှင့် ရွှေသယ်၊ ငွေသယ်ကတ်ကို တစ်ပါတည်း ကြည့်နိုင်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၆
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (YGEA) က အသင်းဝင်ကတ်ကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် Smart ကတ် ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကာ ကတ်ပါ QR ကုတ်ကို စကင်ဖတ်ပြီး အတိုးအခံလိုင်စင်နှင့် ရွှေသယ်၊ ငွေသယ်ကတ်ကို တစ်ပါတည်း ကြည့်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အသင်းဝင်ကတ်အား QR Code (Smart Card)

ဖြင့်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းအသင်းဝင်ကတ်တွင် အသင်း Profile၊ အတိုးအခံလိုင်စင်နှင့် ရွှေသယ်၊ ငွေသယ်ကတ်ပါရှိကြောင်း မတ် ၁ ရက်တွင် အသင်း၏လှူမှုကုန်ရက် ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်စာမျက်နှာ ထက်တွင် အသိပေးကြေညာထားခြင်းဖြစ်သည်။
ထိုသို့ပါရှိမည်ဆိုခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ QR ကုတ်ကို စကင်ဖတ်ပါက မြင်ရခြင်းဖြစ်ပါမည်လားဟု ဆက်လက်မေးမြန်းရာ “ဟုတ်ပါတယ်။ ပထမဆုံး

လုပ်တာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းသို့ အသင်းဝင်သောသူများအနေဖြင့် ရွှေအသင်းရုံး လုပ်ငန်းများ လွယ်ကူချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်စဉ်ကြေးအား ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ဘဏ်စနစ်ဖြင့် သော်လည်းကောင်း နှစ်စဉ်ကြေးများပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အသင်းဝင်ကတ်အား UAB Pay, OnePAY ဖြင့် ပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း ယင်းအသင်းမှ သိရသည်။
လက်ရှိတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ငွေကြေးခဝါချခွန်အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေး အသိပညာပေးသင်တန်းကို မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ရွှေလုပ်ငန်းအသင်းတန်း ပထမနေ့တွင် တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ ဆရာဦးကျော်ငြိမ်း၊ ဆရာ ဒေါ်ခင်မေသန်းတို့က သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
MT

ရွှေဖုံးမှ

အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိအဖြစ် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာ တော်အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသက ဆောင်ရွက်တော် မူပြီး အခမ်းအနားများအဖြစ် တွဲဖက်အကျိုးတော် ဆောင်ဆရာတော်၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ သီဟ နာဒက ဆောင်ရွက်တော်မူသည်။

ဝေဖန်ဆွေးနွေးတော်မူ

ယင်းနောက် အငွေမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့၊ တတိယအဖွဲ့၊ ဦးစီးအဖွဲ့၊ ဦးစီးအဖွဲ့ တာဝန် ကျရာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များအနက် ဝိနိစ္ဆယရေးရာဆောင်ရွက်ချက်အပေါ် သာသနဓဇ ဓမ္မာစရိယ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒက လည်းကောင်း၊ သာသနာ ရေးရာဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ

ဘဒ္ဒန္တကောဝိဒက လည်းကောင်း၊ ပညာရေးရာ ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ Ph.D ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တသူရိယက လည်းကောင်း ဝေဖန် ဆွေးနွေးတော်မူကြသည်။

ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်တော်မူ

ထို့နောက် ဝိနိစ္ဆယရေးရာ၊ သာသနာရေးရာ၊ ပညာရေးရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်တော်မူကြပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်နား လိုက်သည်။

ဆက်လက်၍ အငွေမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃ မဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီ သောဋ္ဌသမအစည်း အဝေး၊ ဒုတိယနေ့၊ ဒုတိယပိုင်းကို မွန်လွဲ ၁ နာရီတွင် ဆက်လက်ကျင်းပပြီး ဝိနိစ္ဆယရေးရာကိစ္စများ၊ သာသနာရေးရာကိစ္စများ၊ ပညာရေးရာကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်တော်မူကြသည်။

ပြန်ကြားလျှောက်ထား

ယင်းနောက် အငွေမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃ မဟာနာယကအဖွဲ့၊ တတိယအဖွဲ့၊ ဦးစီးအဖွဲ့၊ ဦးစီးအဖွဲ့ တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝေဖန်ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ် ချက်များအပေါ် ဝိနိစ္ဆယရေးရာဆောင်ရွက်ချက်ကို အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မေဓကထိကပဗ္ဗဇနဟိတဓရ ဘဒ္ဒန္တပညာသီဟလင်္ကာရာဘိဝံသက လည်းကောင်း၊ သာသနာရေးရာဆောင်ရွက်ချက်များကို အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍဝံသက လည်းကောင်း၊ ပညာ ရေးရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ကောဏ္ဍည ကလည်းကောင်း ပြန်ကြား လျှောက်ထားတော်မူကြသည်။

ထို့နောက် အငွေမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့၊ တတိယအဖွဲ့၊ ဦးစီးအဖွဲ့

တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာကို တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာ တော်၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသီဟနာဒက အတည် ပြုချက်ရယူပြီး အငွေမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီသောဋ္ဌသမအစည်းအဝေးကို မွန်လွဲပိုင်းတွင် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးသည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာ ကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော် ကြီးများအား သယ်ဇိုးကျွန်းမြို့နယ် ကျိုက္ကစံဝေဠဝန် (ရွှေကျင်) ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်၊ မဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တမာနိတ ဦးဆောင်သော တပည့် ဒါယကာ ဒါယိကာမ ဓမ္မဗိတိဆရာများက အဋ္ဌတီ သတိမ (၃၈) ကြိမ်မြောက် အရုဏ်ဆွမ်းနှင့် နေ့ဆွမ်း တစ်နေ့တာ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

သတင်းစဉ်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ညွှန်ကြားရေးမှူး ရုံးများမှ တာဝန်ခံအရာရှိများ၏ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တောင်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးစော်အေးမောင်၊ အမြဲ တမ်းအတွင်းဝန် ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်း ဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တိုင်း ဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ညွှန်ကြား ရေးမှူးရုံးများမှ တာဝန်ခံအရာရှိ များ တက်ရောက်ကြပြီး ကချင်



ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး ရုံးများမှ တာဝန်ခံအရာရှိများ ကျပ်စား၍ တက်ရောက် ကြသည်။

လွန်စွာအရေးကြီး ဦးစွာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ညွှန်ကြားရေးမှူး ရုံးများသည်

ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းတာဝန် များ၊ မူဝါဒများနှင့်တိုင် တိုင်းရင်း သားရေးရာ ကိစ္စရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရာတွင် အဓိကကျသည့် အခန်း ကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသဖြင့် ဝန်ထမ်း များ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် ပြည့်ဝ မြင့်မားရေးသည်လည်း လွန်စွာအရေးကြီးကြောင်း၊ ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အမျိုးသား

စီမံကိန်းဥပဒေပါ လုပ်ငန်း ၂၄ ခုကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင် ရွက်ရာတွင် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး နိုင်ရေး အထူးကြပ်မတ်ဆောင် ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြား လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ ပြဌာန်း ထားရှိသည့် နိုင်ငံထုတ်ကုန်၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ဘဏ္ဍာ ရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း

များနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်၊ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်တို့ကို အထူးအလေးထား လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။ (ဝဲဝဲ) ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစော်အေးမောင်က တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ပြည်နယ် တာဝန်ခံများအနေ ဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင် ရည်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် မြှင့်တင်ရန်နှင့် တိုင်းရင်းသားများ ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးသည် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတို့နှင့် အပြန်အလှန် အမှီသဟဲပြုနေ သဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ အကျိုး စီးပွားကို ရှေးရှုဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ဦးစီးဌာနမှညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တိုင်းရင်းသား အခွင့်အရေးများ

ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဦးစီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ဌာနအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများကို တင်ပြ ကြသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေး

ဆက်လက်၍ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ညွှန်ကြား ရေးမှူးရုံးများမှ တာဝန်ခံအရာရှိ များက မိမိတို့တာဝန်ယူ ဆောင် ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာ အပါအဝင် အထွေထွေကိစ္စရပ်များကို တင်ပြ ဆွေးနွေးကြရာ တင်ပြချက်များ အပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီးက မြင့် သုံးသပ်၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ပေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သတင်းစဉ်

ဆင်ပေါင်ဝါမြို့နယ်၌ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ ချေးငွေပေးအပ်

ဆင်ပေါင်ဝါ မတ် ၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆင်ပေါင်ဝါ မြို့နယ်၌ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေချေးငွေပေးအပ်ပုံ အခမ်း အနားကို ယနေ့မွန်နံ့တည့် ၁၂ နာရီ က မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပရာ

မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြို့နယ်နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေး ကော်မတီဝင်များ အသင်းသား တောင်သူများ တက် ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးချန်စိယာနီက

နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ ချေးငွေပေးအပ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သဘာဝမြေဩဇာ ထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် ပြည်တွင်းဖြစ် ယူရီးယားမြေဩဇာ ဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် ငွေထုတ်သန်း ၄၀၀ ကို မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြို့နယ်နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေး ကော်မတီဝင်တို့က အောင်ကောင်း ဖြတ် လယ်ယာကုန်ထုတ်နှင့် အထွေထွေစီးပွားရေး လုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေး နိုင်နှင့် အမှုဆောင်အဖွဲ့အား ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (ဝဲဝဲ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



နေ့အပူချိန်များ အနည်းငယ် တိုးနေမည်

နေပြည်တော် မတ် ၆ - နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီး တစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန် အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ နေပြည်တော်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တို့တွင် နေ့အပူချိန်များ အနည်းငယ် တိုးနေမည်။ မိုး/လေ

မန္တလေးမြို့၌ ကွန်ဒို အငှားဈေးကွက် တွင်ကျယ်နေပြီး ဆိုင်ခန်းငှားရမ်းခြင်းလည်း တိုးလာ

ရန်ကုန် မတ် ၆

မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမြို့တော်တစ်ခုဖြစ်သည့် မန္တလေးမြို့၌ ကွန်ဒိုအငှားဈေးကွက် တွင်ကျယ် နေပြီး ဆိုင်ခန်းငှားရမ်းခြင်းလည်း တိုးလာကြောင်း အဆိုပါမြို့ အခြေစိုက် အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းများထံ ဆက်သွယ်မေးမြန်းထားသည့် အချက်အလက်များ အရ သိရသည်။

လက်ရှိကာလတွင် နေရာသီရောက်ရှိနေပြီ ဖြစ်သဖြင့် မနေ့ဟရီဘက်တွင် မြေအငှားဈေးကွက် တွင်ကျယ်လျက်ရှိသည့်အပြင် ကွန်ဒို အဝယ်၊ အငှား လိုက်ကြည့်သူများလည်း ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

“အရောင်းအဝယ်တွေကတော့ အခုလောလော ဆယ် လိုက်တော့ကြည့်နေကြတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့က မြေအရောင်းအဝယ်တွေလည်း လုပ်တယ်ဆိုတော့ အရောင်းအဝယ် အငှားဈေးကွက်တွေက ရှိပြီးသား ပေါ့။ အငှားတွေလည်းရှိတယ်။ ဟိုတလောကဆို လားရှိုးတို့၊ မုဆယ်တို့ နယ်ဘက်တွေကနေ ဒီဘက်ကိုပြောင်းလာကြတယ်။ ညီမတို့က မန္တလေး ကိုပဲ အဓိကလုပ်တာဆိုတော့ မြေကွက်တို့၊ ကွန်ဒို တို့က မန္တလေးမှာကျတော့ ငှားကြတာများတယ်။ ကွန်ဒိုဝယ်ယူခြင်းလည်းရှိတယ်။ ဈေးကွက်ကို မန္တလေးမှာဆို မနေ့ဟရီပေါ့နော်။ အဲဒီဘက်တွေ မြေကွက်အများဆုံး ငှားကြတယ်။ ဆိုင်ဖွင့်ဖို့လည်း ကြိုက်ကြတယ်” ဟု Khin Myanmar Real Estate & Property မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးကပြောသည်။

“ကွန်ဒိုငှားခတွေကတော့ ဆယ်နှစ်သိန်းကနေ သိန်းသုံးဆယ်ထက်ပေါ့။ ကွန်ဒိုတွေကတော့ ဂါးဒင်းစီးတီး၊ အဆာဟိ၊ ဂရုန်းဗီလာ၊ စီးတီး မင်္ဂလာ အလိုတွေပေါ့။ ကွန်ဒိုတွေကတော့ နေရာစုံ ရှိတယ်။ မြို့ပြင်တစ်ခုတိုက်ကို လိုချင်တာလား၊ ဈေးချိုဘက်ကို လိုချင်တာလား၊ မြို့ထဲပိုင်းကို လိုချင်တာလား၊ မြို့သစ်ကုန်းကိုလိုချင်တာလား အဲလိုပေါ့” ဟု အထက်ပါ တာဝန်ရှိသူက ဆိုသည်။ မနေ့ဟရီဘက်တွင် ဈေးဆိုင်များ၊ ရှေ့ပင်း စင်တာများလည်းရှိသဖြင့် ဆိုင်ခန်းငှားသူများ ပိုမိုသဘောကျကြကြောင်း သိရသည်။ “မနေ့ဟရီဘက်ကတော့ ဈေးအများဆုံးပဲ။ ဆိုင်ခန်းအငှားဆို ပေ ၅၀၊ ပေ ၆၀ ဆိုရင် သိန်း ၅၀၊ သိန်း ၆၀ ပေါ့။ အာစီ ဘာညာဆိုရင် သိန်း ၆၀ လောက် ခေါ်ကြတယ်” ဟု အိမ်ခြံမြေ အကျိုး ဆောင်တစ်ဦးက ဆိုသည်။ သစ်တော်

အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ် (PR) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ဦးစီးအရာရှိများ လုပ်ငန်းခွင်အကြံပေးရည်ဖြင့် သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ကို ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် သင်တန်းသားအရာရှိ များနှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး၊ ဝန်ထမ်းများအား အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ် (PR) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း အခမ်းအနားကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံးမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် သင်တန်းသား အရာရှိများ တက်ရောက်ကြသည်။

အားနည်းချက်များ လျော့ချနိုင်မည်
အခမ်းအနားတွင် ပြည် ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုက ပါတီစုံဒီမို ကရေစီစနစ် ကျင့်သုံးခြင်းဖြစ် သည့်အတွက် လွှတ်တော်တွင်း ပါတီအများစုမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်မှသာ နိုင်ငံအကျိုးအတွက် ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ကြမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ အချိုးကျ ကိုယ်စားပြု စနစ် (PR) ကျင့်သုံးခြင်းဖြင့် FPTP စနစ်၏ အားနည်းချက်များကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ လျှော့ချ နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယခင်ကကဲ့သို့ တစ်ပါတီလွှမ်းမိုးကြီးစိုးမှု မရှိဘဲ ပါတီများအနေဖြင့် ရွေးကောက် ပွဲတွင်ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲအချိုးအရ ကိုယ်စားလှယ်များ ရရှိပြီး လွှတ်တော်တွင်း ဝင်ရောက်နိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုပါတီဝင်များ၏ ကိုယ်စား လှယ်များလည်း လွှတ်တော်သို့ ဝင်ရောက်နိုင်သည့် အခွင့်အရေး ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲဆန္ဒရှင် များ၏ဆန္ဒ၊ အခွင့်အရေးလည်း ပိုမိုရရှိပြီး ဆန္ဒမဲများ အလဟဿ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု လျော့ပါးသွား



မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကုလ သမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၃ နိုင်ငံအနက် အချိုးကျကိုယ်စားပြု စနစ်ကျင့်သုံးသည့် နိုင်ငံပေါင်း ၁၁၁ နိုင်ငံရှိကြောင်း။
လေ့ကျင့်နေရန်လို ဖြစ်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပထမ ဆုံးအကြိမ်အဖြစ် PR စနစ် ကျင့်သုံးမည်ဖြစ်ရာ ဝန်ထမ်း

အားလုံးသည် အဆိုပါစနစ်နှင့်ပတ် သက်ပြီး ကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင် ဖြစ်နေရန် လိုအပ်သည့်အတွက် ထပ်ကာထပ်ကာ အကြိမ်ကြိမ် ဖတ်ရှုလေ့လာ လေ့ကျင့်မှ လက်တွေ့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျွမ်းကျင် လွယ်ကူမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ယနေ့ ပို့ချချက်များနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး သင်တန်းသားများ အပါအဝင် ဝန်ထမ်းများအားလုံး အနေဖြင့် အလေးအနက်ထား လေ့လာ မှတ်သားပြီးနောက် ရွေးကောက်ပွဲ တိုင်သည်အထိ အကြိမ်ကြိမ် လေ့ကျင့်နေရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
မေးမြန်းဆွေးနွေး ထိုးနှောက် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းစိုး က အချိုးကျကိုယ်စား ပြုစနစ် (PR) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ Power Point ဖြင့် အသေးစိတ် ရှင်းလင်းတင်ပြရာ သင်တန်းသား များနှင့် ဝန်ထမ်းများက သိရှိလို သည့်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေး ကြပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်း လိုက်သည်။
သတင်းစဉ်

သမဝါယမနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ် (သန်လျင်) တွင် UCMT CAREER FAIR 2024 ကျင်းပ

သန်လျင် မတ် ၆

သမဝါယမနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှု ပညာ တက္ကသိုလ် (သန်လျင်) မှ ဘွဲ့ကြို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား လုပ်ငန်းခွင် အတွေ့အကြုံရရှိစေ ရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များ ဖန်တီးပေးနိုင်ရန်နှင့် ဘဏ် များနှင့် ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများ အတွက် လိုအပ်သည့်လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ သမဝါယမနှင့်စီမံ ခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ် (သန်လျင်) ၌ UCMT CAREER FAIR 2024 ကို မတ် ၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ting and Finance, Marketing Management, Applied Statistics, Regional Development နှင့် Social Enterprise Management အထူးပြုဘာသာရပ် ၅ ခုဖြင့် မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ 4th Batch အထိ ဘွဲ့များပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘဏ် များ၊ ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများ အနေဖြင့် မိမိတို့ တက္ကသိုလ်မှ

လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI) မှ အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ခိုင်ခိုင်နွယ်က “Harmonizing Skill Supply with Industry Demands” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးဟောပြော ပြီး ဘဏ်များနှင့် ကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများက ၎င်းတို့လက်ရှိ ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေ များ၊ အနာဂတ် ရည်မှန်းချက် များ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးများ၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခ၊ ခေတ္တဌာနမှူး များ၊ ဘာသာရပ် တာဝန်ခံများ၊ ဘဏ်နှင့် ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများ မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျောင်း သား ကျောင်းသူ ၄၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ၆၅ နှစ်အထက် အဘိုး အဘွားများကို Pfizer Covid 19 ကာကွယ်ဆေး ထပ်ဆောင်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိ

ပြင်ဦးလွင် မတ် ၆

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြား ချက်ဖြင့် အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် အဘိုး အဘွားများအား ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း အစီအစဉ်အရ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများသည် ပြင်ဦး လွင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ချယ်ရီမြေဘိုးဘွားရိပ်သာတွင် ယနေ့တွင် အသက် ၆၅ နှစ် အထက် အဘိုး အဘွားများကို Pfizer Covid 19 ကာကွယ်ဆေး ထပ်ဆောင်ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
ထိုသို့ထိုးနှံပေးရာတွင် အဘိုးအဘွား ၂၉ ဦးကို Pfizer Covid 19 ကာကွယ်ဆေး ထပ်ဆောင်ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနပြင်ဦးလွင်ခရိုင်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



တောင်ငူမြို့၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေး



တောင်ငူ မတ် ၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ ၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာ အသိ ပညာပေးဆွေးနွေးခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ခပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရ ခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်နှင့်အကြောင်း အရင်းများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း

တို့၏ ခံစားခွင့်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းစနစ်ကျင့်သုံးကြသည့် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံများအကြောင်း၊ ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းရန် အသက်ရွယ်နှင့် ထမ်းဆောင်ရမည့် ကာလတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးခင်မောင် တင်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ ဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာ အကြောင်းအရာ များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးတင်ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးခင်မောင်တင်၊ တောင်ငူခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ခေတ္တဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီညီလွင်စိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ များနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန် ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ် ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၃၅၀ ခန့် တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ
နေပြည်တော် မတ် ၆
ထူးခြားသည့်နေ့အပူချိန်များမှာ ချောက်မြို့၊ မကွေးမြို့၊ ဆင်ဖြူ ကျွန်းမြို့၊ ပြည်မြို့နှင့် ငါးသိုင်း ချောင်းမြို့တို့တွင် ၄၀ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်စီနှင့် မြင်းမြို့မြို့၊ နေပြည်တော် (ဇေယျာသီရိမြို့ နယ်)၊ အောင်လံမြို့၊ လေးထပ် ပြင်မြို့နှင့် ထားဝယ်မြို့တို့တွင် ၃၉ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီတို့ဖြစ် ကြသည်။
မိုး/လေ

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတမ်း ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ လာရောက်ဂုဏ်ပြုပေးအပ်

ငွေကျပ်သိန်း ခုနစ်ဆယ်နှင့် ငွေကျပ်သိန်း သုံးဆယ်တန်ဖိုးရှိ စားသောက်ဖွယ်ရာများအားပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၆

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတမ်း ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက စားသောက်ဖွယ်ရာများ လာရောက်ဂုဏ်ပြုပေးအပ်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ပေးအပ်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးမှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများမှ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဂုဏ်ပြုပေးအပ်ခြင်းကို နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ရှိ ပေါင်းလောင်းရိပ်သာ၌ ပြုလုပ်ရာ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ခေါက်တာ ခင်နိုင်ဦး၊ တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်သန်းလှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ရုံးနှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးမှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက ဂုဏ်ပြုပေးအပ်သည့် ငွေကျပ်သိန်း ခုနစ်ဆယ်နှင့် ငွေကျပ်သိန်း သုံးဆယ် တန်ဖိုးရှိ စားသောက်ဖွယ်ရာများအား ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က တိုင်းမှူးထံ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ လက်ဝယ်အရောက် ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ချင်းပြည်နယ်အတွင်း သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေးနှင့် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကျင်းပ

ဟားခါး မတ် ၆

သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းဆိုင်ရာနှင့် နွေရာသီ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို မတ် ၅ ရက်က ဟားခါးမြို့

ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ခေါက်တာ ဝန်ဆွန်းထန်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက

နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ လူမှုရေးဦးစီးဌာနချုပ်တွင် ပါဝင်သော လူငယ်များ၏ ဗလင်းတန်ဖွဲ့ပြီးတိုးတက်ရေးအတွက် အစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မီတီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေး နှစ်နာမရှိစေရေးအတွက် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းဆိုင်ရာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ဖွင့်လှစ်လင်းလင်း ဆွေးနွေးတင်ပြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး သိန်းထွန်းအောင်နှင့် လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဝင်းဇော်ဦးတို့က နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်ကာလအတွင်း သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးတင်ပြ

ကြသည်။ ထို့နောက် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဦးစီးဌာန၊ ဟားခါးတက္ကသိုလ်၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှု သင်တန်းကျောင်း၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဦးစီးဌာန၊ အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန စသည့် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးများနှင့် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌတို့က နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ တင်ပြချက်များအပေါ် တာဝန်ရှိသူများက ပိုင်းပန်းအကြံပြုဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်ချက်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် နိုင်ငံတကာရေတပ်လေ့ကျင့်ခန်း (MILAN-2024) နှင့် (၆)ကြိမ်မြောက် အိန္ဒိယ-မြန်မာရေတပ်ဆိုင်ရာလေ့ကျင့်ခန်း (6th IMNEX) သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် တပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များပါဝင်သော စစ်ရေယာဉ်(ဆင်ဖြူရှင်) ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၆

အိန္ဒိယနိုင်ငံ Visakhapatnam မြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် နိုင်ငံတကာရေတပ် လေ့ကျင့်ခန်း (MILAN-2024) နှင့် (၆)ကြိမ်မြောက် အိန္ဒိယ-မြန်မာ ရေတပ်ဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်ခန်း (6th IMNEX) သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် တပ်မတော်(ရေ)မှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်မှူးကြီး ဇော်ဦး ဦးဆောင်သော စစ်ရေယာဉ် (ဆင်ဖြူရှင်) သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၃) ရေတပ်ဆိပ်ခံတံတား (သီလဝါ) သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ရေတပ်လေ့ကျင့်ရေး ဌာနချုပ်၊ ဌာနချုပ်မှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ထွန်းလူနှင့် တပ်မတော်(ရေ) မှ အရာရှိ

စစ်သည်၊ မိသားစုများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ အဆိုပါ နိုင်ငံတကာရေတပ် လေ့ကျင့်ခန်း (MILAN-2024) ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံမှ စစ်ရေယာဉ်(ဆင်ဖြူရှင်) အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၄ နိုင်ငံမှ စစ်ရေယာဉ် ၁၃ စင်းနှင့် ကင်းထောက် လေယာဉ်တစ်စင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း ဆိပ်ကမ်းအခြေပြုစဉ် International Maritime Seminar သို့ နိုင်ငံပေါင်း ၄၇ နိုင်ငံနှင့် အတူ တက်ရောက်ခြင်း၊ Subject Matter Expert Exchange Program သို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေး



ခြင်း၊ MILAN Young Officer Interaction အစီအစဉ်တွင် အရာရှိငယ်များ အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဆိပ်ကမ်းအခြေပြု လေ့ကျင့်ခန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ International

City Parade ၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ MILAN Village ၌ နိုင်ငံတကာယဉ်ကျေးမှုပြပွဲတွင် ကပြဖျော်ဖြေခြင်းနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာလက်မှုစွဲည်းများ ခင်းကျင်းပြသခြင်း၊ ဗုဒ္ဓဂယာနှင့် တာချီမဟာ

(Taj Mahal) သို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြပြီး နိုင်ငံတကာစစ်ရေယာဉ်များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ပင်လယ်ပြင်လက်တွေ့ လေ့ကျင့်ခန်းများတွင် ပါဝင်လေ့ကျင့်ခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်မှ မတ် ၇ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် (၆) ကြိမ်မြောက် အိန္ဒိယ-မြန်မာ ရေတပ်ဆိုင်ရာလေ့ကျင့်ခန်း (6th IMNEX) တွင် ဆိပ်ကမ်းအခြေပြုလေ့ကျင့်ခန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စစ်ရေယာဉ်များ အပြန်အလှန်လေ့လာခြင်း၊ အိန္ဒိယစစ်ရေယာဉ် INS Kamorta (P.28) နှင့် ပူးပေါင်း၍ ပင်လယ်ပြင်လက်တွေ့ လေ့ကျင့်ခန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ စစ်ရေယာဉ်(ဆင်ဖြူရှင်)ဖြင့် ယခုသွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်အသွား/အပြန်သည် စုစုပေါင်းရေမိုင် ၂၆၅၀ ခန့် ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ နှစ်နိုင် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေး၊ အနာဂတ်ကာလတွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၆

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းသည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည် ထွက်ခွာမည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. J.M.J.P. Bandara အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် သီရိလင်္ကာ နိုင်ငံသို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၅ သန်း တန်ဖိုး ရှိသည့် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ အဖိတုံ့ အခက် အခဲရှိသည့်အချိန်တွင် ကူညီထောက်ပံ့ပေးသည့် အတွက် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တကွ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာပြည်သူ့ပြည်သားများ အားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားပြီး နှစ်နိုင် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင် ရေး၊ အထူးသဖြင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာကဏ္ဍ၊ ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေး

ကဏ္ဍတို့တွင် ဆက်လက်၍ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကျန်းမာရေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံအသိပညာများ အပြန်အလှန်နှိုးနှော ဖလှယ်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ အနာဂတ်ကာလတွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးမင်မင်စွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ လက်ဆောင်ပစ္စည်းပေးအပ် တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့သည် အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန် ပေးအပ် ကြသည်။



တက်ရောက် မှူးချုပ်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး သတင်းစဉ်

နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍအတွက် နိုင်ငံတကာစာရင်းစံများဆိုင်ရာ ဒီပလိုမာသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁) အပိုင်း (၂) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆

မြန်မာနိုင်ငံ စာရင်းကောင်စီမှ ကြီးမှူး၍ ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ်ရုံး၊ အဆင့်မြင့်စာရင်းကိုင် နှင့် စာရင်းစစ်သင်တန်းကျောင်း၊ နေပြည်တော်တွင် ဖွင့်လှစ်သည့် နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍအတွက် နိုင်ငံတကာ စာရင်းစံများဆိုင်ရာ ဒီပလိုမာ သင်တန်း (Diploma in International Public Sector Accounting Standards - Dip IPSAS) အမှတ်စဉ်(၁)၊ အပိုင်း (၂) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး နဝရတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ သင်ကြားပို့ချ သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ပြည်



ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ မြန်မာ နိုင်ငံ စာရင်းကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ခင်နိုင်ဦးက ယခု သင်တန်းကို နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍအဖွဲ့ အစည်းများတွင် စာရင်းပညာ ကျွမ်းကျင်စွာဖြင့် နိုင်ငံတော်

ထို့ကြောင့် ယခုသင်တန်းတွင် သင်ကြားပို့ချမှုများကို စဉ်ဆက် မပြတ် ဆက်လက်လေ့လာ၍ IPSAS ဆိုင်ရာ စာရင်းပြုစု နည်းစနစ်များကို မိမိတို့၏လုပ်ငန်း နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် လက်တွေ့ နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် လက်တွေ့ ပေးခြင်းတို့ဖြင့် နိုင်ငံနှင့်ဌာန အကျိုးအတွက် ဆတတ်ထမ်းပိုး ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ဝန်ထမ်း များဖြစ်စေရေး ကြိုးစားကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။ Online ဖြင့် တက်ရောက် သင်တန်းဆင်းပွဲသို့ ဒုတိယ စာရင်းစစ်ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရင်း ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဒေါ်နိုင် သက်ဦး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ သင်တန်းကထိက များနှင့် သင်တန်းသားများက ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး နဝရတ်ခန်းမမှ လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရင်းကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၂) နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက Online ဖြင့်လည်းကောင်း တက်ရောက်ကြသည်။ သုံးလကြာဖွင့်လှစ် အဆိုပါ သင်တန်းကို ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၊ အဆင့်မြင့်စာရင်းကိုင်နှင့် စာရင်း စစ်သင်တန်းကျောင်းနေပြည်တော် တွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက် မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၆ ရက်အထိ သင်တန်းကာလ သုံးလကြာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း သင်တန်း သား ၉၀ တက်ရောက်ပြီးမြောက် ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် တန်ဖိုးမြှင့်ကုန်ချောထုတ်လုပ်မှု ဖွံ့ဖြိုးလာရေး အားပေးမြှင့်တင်

နေပြည်တော် မတ် ၆

မွေးမြူရေးထွက်ကုန်များ ပြည်တွင်း စားသုံးမှု ဖူလုံပိုလျှံစေရန်နှင့် ပြည်ပတင်ပို့မှု တိုးမြှင့်နိုင်ရေး လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို မတ် ၄ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး လှိုင်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ် အစည်းဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိရစ္ဆာန်အစာ ထုတ်လုပ်သူများ၊ ညီနောင်အသင်း များမှလုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်

ဆွေးနွေးကြသည်။ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးက ဈေးကွက်စီးပွားရေး စနစ်နှင့်အညီ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း များအားလုံးကို ပုဂ္ဂလိကပိုင်က ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်၍ စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးအခြေခံ ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများ တိုးတက်လာရန် တောင်သူများနှင့် ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များအားလုံး ဟန်ချက် ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ချက်များ၊ ပြည်တွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများအတွက် ခိုင်မာ သော ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်နိုင် ကြစေရန် အစားအစာ ဘေးကင်း နှင့် ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်ရှိသော

တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များ တိုးတက် ထုတ်လုပ်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး



သည် အင်းစိန်မြို့နယ် အနောက် ကြို့ကုန်းရှိ ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနပိုင် မြေနေရာအား ငှားရမ်းလုပ်ကိုင် လျက်ရှိသည့် First Gloden Dragon Construction Co.,Ltd သတင်းစဉ်

ဖြစ်ရပ်မှန်ကမ္ဘာမြင်ကွင်းကြားက ရယူအပ်ရာ သင်ခန်းစာများ

အဖေခေါ်များတဲ့သားနဲ့ အဆိုးသံသရာထဲက ယူကရိန်း

မြင့်မြတ်

ဒီအချိန် ဒီကာလတစ်ခုဟာ ယူကရိန်းအတွက်တော့ အခက်ခဲဆုံးအချိန်ဖြစ်နေပါပြီ။ အမေရိကန်ကို အားကိုးတဲ့ ဇာလန်စကီး၊ နေတိုးကို အဖော်ပြုတဲ့ယူကရိန်း အပြက်အပြက်နဲ့ နှာခေါင်းသွေးထွက်နေရပြီ။ သတိမမူ ဝုမမြင် ဘယ်သူကမိတ်ဆွေအစစ်၊ ဘယ်သူက မိတ်ဆွေအတူ ခွဲခြားမသိခဲ့။ နေတိုးရဲ့ စနစ်တကျစီစဉ်မှုအောက်မှာ ဆင်ခြင်တုံတရားမဲ့တဲ့ ယူကရိန်းခေါင်းဆောင်တွေဟာ မည်သည့်အပြောင်းအလဲတစ်ခုမှ အခင်းအကျင်းသစ်တစ်ခုခုကိုမှ ဖန်တီးနိုင်စွမ်းမရှိသေးဘဲ သူတို့နိုင်ငံ၊ သူတို့ပြည်သူတွေကို ကြမ္မာဆိုးထဲ တွန်းပို့ဆွဲယူနေပါတယ်။ ယနေ့ကမ္ဘာ့အရေးအခင်းတွေ မြင်ကွင်းတွေက မိမိနိုင်ငံအတွက်ဆို သင်ခန်းစာ ယူသင့်စရာတွေအများကြီးပါ။ ယူတတ်ရင်ပညာ အမှန်မြင်တတ်ဖို့ပဲ လိုပါတယ်။

စစ်ကြောင့် အဆိုးအရှုံးတွေရှိပေမယ့် Sanction က မရပ်သေး
လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်က US နဲ့ NATO ဝင်ဆင်မှု အောက်မှာ ယူကရိန်းခေါင်းဆောင်ဟာ စစ်ကို လွယ်လွယ်ရွေး၊ ခပ်တိမ်တိမ်တွေးပြီး ပြည်ပအားကိုး နဲ့ စစ်ကိုမရမက တိုက်ခဲ့တယ်။ ယခုအချိန်မှာ တိုင်းပြည်ရဲ့ နယ်မြေ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဆုံးရှုံးသွား ရပြီ။ ဆုံးရှုံးသမျှနယ်မြေတွေ ပြန်ရရှိဖို့ အမေရိကန် နဲ့ နေတိုးထည့်သမျှ ဂျင်းအောက်မှာ နယ်မြေတွေ၊ လူ့အသက်တွေ ထပ်မံဆုံးရှုံးဖို့သာ ရှိနေပါတယ်။ UNHMM ရဲ့ စာရင်းအရဆိုရင် နှစ်နှစ်တာစစ်ပွဲ အတွင်း ယူကရိန်းစစ်သား လေးသိန်းကျော်နဲ့ အရပ်သား သေဆုံးဒဏ်ရာရ ၃၀၄၅၇ ဦးခန့် ရှိသွား ပါပြီ။ အမှန်တကယ်မြေပြင်မှာ ဒီထက် ၈၀၀ နီး ပိုများမှာ သေချာပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ အိုးပစ် အိမ်ပစ် စွန့်ခွာသွားတဲ့ အရေအတွက်ဟာ ၃ ဒသမ ၇ ဂဏန်းနဲ့ နိုင်ငံတကာကို ရောက်သွားတဲ့ ယူကရိန်း ဒုက္ခသည်ပေါင်းဟာ ၆ ဒသမ ၃ သန်း ကျော်သွားပါပြီ။

“ယူကရိန်းလူဦးရေရဲ့ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ပမာဏရှိတဲ့ ပြည်သူ ၁၄ ဒသမ ၆ သန်းဟာ အရေးပေါ်စားနပ်ရိက္ခာ အရေးကြီးလိုအပ်နေပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေဆီ ရောက်နေတဲ့ ဒုက္ခသည် ၂ ဒသမ ၂ သန်းကလည်း အရေးပေါ်စားနပ်ရိက္ခာ ပြတ်လပ်နေပါတယ်။ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးက ၂၀၂၃ နှစ်ကုန်အထိ USD ၁၅၂ သန်းပမာဏအထိ ရောက်ရှိသွားခဲ့ပါပြီ။ စစ်ကို မရပ်ဘဲ အမေရိကန်ရဲ့ အထောက်အပံ့သက်မရရင် စစ်ရေးအရ အရေးပါတဲ့ အက်ဗီရက်ဗ်ကာ (Advzeyvka) လို ယူကရိန်းမြို့ကြီးတွေနဲ့ လူ့အသက်တွေ သိန်းနဲ့ချီပြီး ဆက်လက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေသာရှိနေ”

ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုရှိလာတာ တွေ့ရပါတယ်။ အီးယူအဖွဲ့ဝင် ဘယ်လ်ဂျီယံနဲ့ ပိုလန်နိုင်ငံက လယ်သမားတွေ ယူကရိန်းကို ဆန္ဒပြကြတာ တွေ့နေရတယ်။ ဘေးနိုင်ငံတွေဟာ ယူကရိန်းရဲ့ မိမိကိုယ်မိမိ ခုခံကာကွယ်ပိုင်ခွင့်ကို ပါးစပ်နဲ့ ထောက်ခံပြီး ဘယ်လို ကတိကဝတ်တွေပေးပေး အဆန်မပါတဲ့ အမြောက်လို သူတို့ကိုယ်တိုင်က အားမပါကြတာ တွေ့နေရပါတယ်။ ဖြစ်သင့်တာတွေ

ယူကရိန်းလူဦးရေရဲ့ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ပမာဏ ရှိတဲ့ ပြည်သူ ၁၄ ဒသမ ၆ သန်းဟာ အရေးပေါ် စားနပ်ရိက္ခာ အရေးကြီးလိုအပ်နေပြီး အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံတွေဆီရောက်နေတဲ့ ဒုက္ခသည် ၂ ဒသမ ၂ သန်း ကလည်း အရေးပေါ်စားနပ်ရိက္ခာ ပြတ်လပ်နေပါ တယ်။ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ပျက်စီးဆုံးရှုံး ရမှုတန်ဖိုးက ၂၀၂၃ နှစ်ကုန်အထိ USD ၁၅၂ သန်း ပမာဏအထိ ရောက်ရှိသွားခဲ့ပါပြီ။ စစ်ကိုမရပ်ဘဲ အမေရိကန်ရဲ့ အထောက်အပံ့သက်မရရင် စစ်ရေးအရ အရေးပါတဲ့ အက်ဗီရက်ဗ်ကာ (Advzeyvka) လို ယူကရိန်းမြို့ကြီးတွေနဲ့ လူ့အသက် တွေ သိန်းနဲ့ချီပြီး ဆက်လက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေသာ ရှိနေပါတယ်။

အမေရိကန်နဲ့ အီးယူက တစ်ဖက်သတ် ဆန်ရှင် အသစ်တွေသာ ထပ်မံချခဲ့ကြပြီး ရန်လိုမှုကို ပြသနေ ကြပါတယ်။ အမေရိကန်က ဆန်ရှင်အရေအတွက် ၅၀၀ နဲ့ အီးယူက ၁၃ ခု ဖြစ်ပုံရပါတယ်။ လက်ရှိ မှာတော့ ယူကရိန်းကို ထောက်ခံတဲ့ အမာခံဆိုလို အမေရိကန်လွတ်တော်နဲ့ အင်္ဂလန်ပိုရီတော့ လောက်အောင် ကျန်နေတိုးနိုင်ငံတွေက စစ်ကနေ လက်ရောင်ဖို့ ကြိုးစားနေကြပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

တွေဆိုတာ ဘယ်သူကဘယ်လို ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖိတ်ခေါ်သည်ဖြစ်စေ ဂရုမစိုက်ကြပါဘူး။ ကိုယ့် ပြည်သူ၊ ကိုယ့်လူမျိုး ဘယ်လောက်သေသေ ဘယ်သူသေသေ ငတေမာပြီးရော အတ္တဆန်တဲ့ ကမ္ဘာလူမိုက်တွေထဲမှာ ဇာလန်စကီးတို့လို လူတွေ လည်းပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ငြင်းဆန်သူ အတ္တကြီးတဲ့ အဖျက်သမားတွေကြောင့်ပဲ စစ်ပွဲတွေ ဟာ ကြာရှည်နေရခြင်းဖြစ်ကြောင်း လက်တွေ့ မြင်နိုင်ပါတယ်။

လက်ရှိအခြေအနေအရတော့ ယူကရိန်းစစ်ရဲ့ အဓိကတရားခံ အမေရိကန်ကတော့ ယူကရိန်းစစ် ကနေ နောက်ဆုတ်မယ့် အခြေအနေဖြစ်လာနေပါပြီ။ နေတိုးနိုင်ငံအချို့လည်း တိုနည်းလည်းကောင်းဖြစ်မှာ ပါ။ ဘာတွေ့ရသလဲဆိုတော့ နိုင်ငံကို ဦးဆောင်တဲ့ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်ဟာ နိုင်ငံရေးအမြင် တစ်ခုတည်း ရှိရုံနဲ့မရဘဲ စစ်ရေးအမြင်ပါ ရှိသင့်တယ်ဆိုတဲ့ အချက် ပါ။ ကိုယ့်ပြည်တွင်းရေးပဋိပက္ခမှာ ပါဝင်လှုပ်ရှား နေတဲ့ ဆန်ကျင်ဘက်အဖွဲ့များဟာ သူများအားကိုး ပြီး အမေ့ကျော် ခွေးတော်လှမ်းနေတာထက် ကိုယ့် ပြည်သူ၊ ကိုယ့်အင်အား၊ ကိုယ့်ပါတီ အဖွဲ့အစည်း အားကသာ အဓိကရယူပြီး ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းသင့်တယ် ဆိုတဲ့အချက်ကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ယူကရိန်း ပြည်သူတွေဆီမှာရှိရမယ့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကို မျှော်ကိုးလို့မရတော့တဲ့အခါ ပြည်ပအားကိုး မျှော်ရ တဲ့ အခြေအနေပဲ ရောက်လာရပြန်တယ်။

ဒီအခြေအနေအထိ အမေရိကန်က ရုရှားကို အင်အားချည့်နဲ့ ယူကရိန်းကို အသုံးချခဲ့တာကို ယူကရိန်းခေါင်းဆောင်တွေ မသိချင် မမြင်ချင်ယောင် ဆောင်နေဆဲပါ။ တစ်ဖက်ကလည်း ဆန်ရှင် (Sanction) ကလွဲပြီး ဘာမှမလုပ်တတ်တဲ့

မိုက်တွင်းနက်ဆုံး ယူကရိန်းခေါင်းဆောင် တွေဟာ တိုက်ပွဲဖော်ဆောင်ဖို့သာ သာသန်နေ ကြပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ငြင်းပယ်ပြီး ကိုယ့် ပြည်တွင်း၊ ကိုယ့်ဒေသမှာ တိုက်ပွဲဖော်တယ်ဆိုတာ စစ်လိုလားတဲ့ စစ်ဝါဒီတွေရဲ့ အလုပ်။ စစ်သွေးကြွ တွေရဲ့ အဓမ္မပါဒသာဖြစ်ပါတယ်။ မြို့၊ ဝေး၊ ရွာတွေ အသိမ်းခံရ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ပျက်စီး ကြေမှု ကိုယ့်လူတွေ၊ လူမျိုးတွေ ဆက်ပြီး သေကြ၊ ကျေကြဦးမှာ မမှုတဲ့သူတွေလောက် မိုက်တဲ့သူ ရှိပါလဲလား။

ယူကရိန်းစစ်ကို မလိုလားတဲ့ ရုရှားကတော့ နေတိုးကြောင့်ဖြစ်ရတဲ့စစ်ကို ညီအစ်ကိုချင်းဖြစ်တဲ့ စစ်ပွဲရယ်လို့သာ သတ်မှတ်ဆဲဖြစ်ပြီး ညီအစ်ကို အချင်းချင်းပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းလိုတဲ့ သဘော သာ ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဓိခွာပိုင်းနေတဲ့ ယူကရိန်း ခေါင်းဆောင်တွေက ရုရှားကို ရန်သူလှုပ်မြင်နေတာ ခက်တယ်။ နေတိုး ဇာတ်ညွှန်းအတိုင်း ကပြရတာ ဆိုတော့ အမှန်ကိုသိလည်း မသိချင်ယောင်ဆောင် နေမှာပါ။ ယခုပဲကြည့်ပါ။ စစ်မြေပြင်ရေးအတွက် ရုရှားနဲ့ နိုင်ငံတကာက လမ်းဖွင့်ပေးတာတောင် မဖြစ်နိုင်တဲ့ တောင်းဆိုချက်တွေနဲ့ စစ်ကို ရပ်စဲချင် ပုံ မရသေးပါဘူး။

တကယ်လို့ နိုင်ငံတကာအကူအညီရယူဖို့ လိုအပ်ခဲ့ရင်လည်း မိတ်ဆွေအစစ်အမှန်ကို ရှာဖွေ ပူးပေါင်းပြီး နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေး ကစား တတ်သူများအကြား အဖြူအမည်း ခွဲခြားနိုင်စွမ်း ရှိရပါမယ်။ ပြည်တွင်းက တလှုပ်ဆဲပင်ကောင်း မျိုးချစ် စိတ်ကင်းသူတွေ၊ မျက်ကန်းမျိုးချစ်စိတ်ရှိသူတွေ အတွက် ဒေါင်းယောင်ဆောင်တဲ့ ကျိုးမိုက်တွေက အနားမှာ အသင့်ရှိနေလို့ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးဟာ သူများအရေးအကြောင်း မိမိအမျိုးသား၊ အကျိုး စီးပွားအရေးသာ ဦးစားပေးစဉ်းစားကြမြဲဆိုတာ ဇာလန်စကီးလို မျက်ကန်းမျိုးချစ်သမားတွေ သိထားသင့်ပါတယ်။ ဘယ်သူကြောင့် ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာဆုံးရှုံးနေရသလဲ၊ ပြည်သူတွေရဲ့ အသက်တွေ၊ ဘဝတွေ ဘယ်သူကြောင့် ဆုံးရှုံး နေရသလဲ၊ အဓိက ကြားညှပ်တာက ပြည်သူတွေပါ။ အသိညာဏ်မမှသင့်ပါဘူး။

❖ စစ်ပွဲတွေကို စိတ်ကူးယဉ်ဆန်ဆန် ရူးသွပ်ကြတဲ့ နိုင်ငံရေးသမားတွေနဲ့ လက်နက်အားကိုးလူမိုက်တွေ ရှိနေ သမျှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာ ရဦးမှာ မဟုတ်သလို ငြိမ်းချမ်းမှုကို လိုလို လားလားနဲ့ ငြိမ်းချမ်းစွာ အဖြေရှာ ရေးလက်ကိုင်ပြီး ကိုယ့်တိုင်းပြည်၊ ကိုယ့်နယ်မြေ၊ ကိုယ့်လူမျိုးကို မထိခိုက်ချင်သူတွေနဲ့ ပြဒါး တစ်လမ်း၊ သံတစ်လမ်းဆက်ပြီး ဖြစ်နေဦးမှာ သေချာပါတယ်

ယူကရိန်းနယ်မြေအားလုံးကနေ ရုရှားတပ်တွေ ပြန်ရပ်သိမ်းဖို့နဲ့ ရုရှားကို စစ်ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်သူ အဖြစ် အရေးယူရမယ့်ဆိုတဲ့ မဖြစ်နိုင်တဲ့ တောင်းဆို ချက်တွေကို တရားသေကိုင်စွဲပြီး သွေးရှူးသွေးတမ်း တောင်းဆိုတဲ့ စစ်ရှုံးနေသူတို့ရဲ့ စစ်လိုလားပုံကို အထင်းသား တွေ့နေရတယ်။ ဖြစ်နိုင်၊ မဖြစ်နိုင်နဲ့ စစ်ရဲ့ ဆိုးကျိုးတွေကို မသိသေးလောက်အောင်ကို မိုက်တွင်းနက်ကြသူတွေကို ကမ္ဘာပေါ်မှာ အများကြီး တွေ့နေရပါတယ်။ စစ်လိုလားသူ စစ်ဝါဒီ၊ စစ်သွေးကြွ

ယူကရိန်းစစ်ကို စိတ်နာနေကြပြီ
ယူကရိန်းစစ်ကို စိတ်နာနေကြပြီ သူကရိန်းစစ်ကို အီးယူပြည်သူတွေက ရှေ့ဆုံးကဖြစ်ပြီး ယူကရိန်း ပြည်သူတွေကိုယ်တိုင်လည်း စစ်ကိုရပ်ချင်နေကြ ပါပြီ။ သို့သော်လည်း ရုရှားကို အဆိုးမြင်တဲ့ အီးယူ အစိုးရအချို့က လုံခြုံရေးအကူအညီတွေ ယူကရိန်း ကို ဆက်လက်ထောက်ပံ့နေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ နေတိုးအထောက်အပံ့ခံ လက်နက် တွေ မကြာခဏ ပျက်ဆီးခံရတဲ့သတင်းတွေ တက်လာနေတယ်။ ဂျာမနီကထောက်ပံ့တဲ့ လီယို ပတ် တင်ကားတွေ၊ ဆိုဒင်ထောက်ပံ့တဲ့ အမြောက် တွေ၊ အမေရိကန်တင်ကားနဲ့ သံချပ်ကာယာဉ်တွေ၊ နောက်ဆုံးပေါ် လေကာစနစ်တွေဟာ ရုရှား လက်ချက်နဲ့ ပျက်စီးကုန်တာ တွေ့ရတယ်။ ဇာလန်စကီးဟာ သူ့အတ္တနဲ့အတူ မစားရတဲ့အမဲ သဲနဲ့ ပက်သည့်အလား ဥရောပတိုက်ကို အဏုမြူ လောင်တိုက်ထဲ တစ်ပါတည်း ခေါ်သွားလို့ပုံလည်း ရတယ်။ ဒါကြောင့် ယူကရိန်းကို တပ်တွေစေလွှတ် ရေး အင်္ဂလန်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျာမနီကလွဲပြီး တချို့ ချူလက်နက်မရှိတဲ့ ဥရောပနိုင်ငံတွေက လက်တွန့် ရှောင်တိမ်းကြတဲ့ အနေအထားမှာ ဖြစ်ကုန်ပါပြီ။

ဒေါ်မမယ့်အချို့နိုင်ငံတွေကတော့ ဒီလိုမဟုတ်ပါ ဘူး။ အာဖရိကအနောက်ပိုင်း နိုင်ငံပြည်သူတွေက နှင်ထုတ်လို ဆုတ်ခွာခဲ့တဲ့ ပြင်သစ်အထူးတပ်ဖွဲ့ဝင် အချို့ကို ယူကရိန်းဆီလွှတ်ပြီး အခြေခံအဆောက် အအုံတွေ ကာကွယ်ပေးဖို့နဲ့ ရုရှားတိုးစစ်ကို ဟန့်တားနိုင်ဖို့ ပြင်သစ်သမ္မတ မက်ခရူန်က ကြိုးစားနေပြန်ပါပြီ။ ယူကရိန်းအတွက် စည်းလုံး ညီညွတ်ကြောင်း G7 လို နိုင်ငံတွေက ဆက်လက် ပြသနေကြပေမယ့် ယူကရိန်းဂဏင်ဟာ အီးယူ နိုင်ငံတွေရဲ့ တချို့သော အလွှာတွေအပေါ်မှာ ပိုပြီး

မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ ကြက်သွန်နီ၊ ငရုတ်နှင့် ချုပ်ပြီးအထည်များ တင်ပို့

မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တင်ပို့နေသည့် ပို့ကုန်ပစ္စည်းများမှာ မတ် ၄ ရက်တွင် ကြက်သွန်နီ ၁၂၅၂ ဒဿ ၁၆၀ တန်၊ ငရုတ်(အခြောက်) ၂၀၄ ဒဿ ၉၆၄ တန်၊ ချုပ်ပြီးအထည် (CMP) ၂၄၁၄၄ တန်၊ ပီလောပီနီ(အခြောက်) ၇၀၂ တန်၊ ငရုတ်(အစိ) ၉၁ ဒဿ ၁၅ တန်နှင့် ပလတ်စတစ်ဖြတ်စ ၁၇ တန်တို့ ဖြစ်သည်။



မတ် ၄ ရက်တွင် အများဆုံးတင်သွင်းခဲ့သည့် သွင်းကုန်ပစ္စည်းများမှာ ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း၊ ပလတ်စတစ်ကုန်ကြမ်း များ၊ ပရိဘောဂပစ္စည်းများ၊ စက်မှုကုန်ကြမ်း များ၊ အခြားစက္ကူများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊

ပစ္စည်းများ၊ ဘက်ထရီပစ္စည်းများ၊ စက်နှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်ဖြန့်ဖြူးရေးနှင့် တပ်ဆင်ရေး စက်အပိုပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း ပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ DOT (မြဝတီ)

ကျောက်ဆည်ခရိုင် နှိုင်းစူးဇုန်ဈေးကွက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း၌ နှိုင်းစူးဇုန်ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ပထမပတ်မှစတင်၍ တူးဖော်လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်တွင် နှိုင်းစူးဇုန် လှိုင်လှိုင်ထွက်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ နှိုင်းစူးဇုန် စတင်တူးဖော် ချိန်တွင် ဈေးနှုန်းများကောင်းမွန်လျက်ရှိပြီး တောဝယ်နှိုင်းစူးအစုံ တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၁၂၅၀၀-၁၄၀၀၀ ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီလ ဒုတိယပတ်မှစတင်၍ နှိုင်းစူးဇုန်ဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ် ကျဆင်းလာပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် တောဝယ်နှိုင်းစူး တက်အစုံ တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၁၁၂၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ နှိုင်းစူးတက် အခြောက် တစ်ပိဿလျှင် ကျပ် ၅၅၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ နှိုင်းစူးအစုံ တစ်တူးလျှင် ကျပ် ၁၀၀၀-၁၂၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း စသည့်ဈေးနှုန်း များဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် နှိုင်းစူးဇုန် ကို ပွဲစားများမှ အခင်းအရောက် လာရောက်ဝယ်ယူ၍ အခြောက်ခံကာ မြို့ပေါ်ပွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချသကဲ့သို့ အချို့ပွဲစားများမှာလည်း နှိုင်းစူးတက်အခြောက်များကို သိုလှောင်ထားပြီး ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ချိန် မှသာလျှင် ရောင်းချကြောင်း၊ နှိုင်းစူးတက်များကို ပွဲရုံများမှ တစ်ဆင့် ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့သို့ တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း သိရသည်။

DOCA (မန္တလေး)

ရွှေဘိုဈေးကွက်သို့ မြေပဲလုံးဆန်များ စတင်ဝင်ရောက်၍ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ရွှေဘိုဈေးကွက်သို့ မြေပဲလုံးဆန် (ဖြူ)များ ဖေဖော်ဝါရီလ တတိယပတ်မှစတင်၍ ဝင်ရောက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်သည့် ဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် မြေပဲလုံးဆန် (ဖြူ) တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၁၇၆၀၀ ပေါက်ဈေးရှိပြီး တစ်ပတ်အတွင်း တင်း ၄၅၀၀၊ တန်အားဖြင့် ၁၀၃ တန် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလ တတိယပတ်နှင့် ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ် ဈေးနှုန်းများနှိုင်းယှဉ်ပါက ဖေဖော်ဝါရီလ တတိယပတ်တွင် မြေပဲလုံးဆန် (ဖြူ) တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၁၆၄၀၀ ပေါက်ဈေးရှိခဲ့သဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် မြေပဲလုံးဆန် (ဖြူ) တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၈၀၀ ဈေးနှုန်းလျော့နည်း၍ အရောင်း အဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

DOCA (စစ်ကိုင်း)

ရွှေဘိုဈေးကွက်၌ ပဲစင်းငုံ(နီ)များ ဈေးနှုန်းအနည်းငယ်ကျဆင်း

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘို ခရိုင် ရွှေဘိုဈေးကွက်သို့ ဇန်နဝါရီလ ဒုတိယပတ်မှစတင်၍ ပဲစင်းငုံ (နီ)ဖြူ များ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ သော်လည်း ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် ပဲစင်းငုံ(နီ) ဖြစ်မှုမှာ တင်း ၁၈၀၀၀၊ တန် တစ်မျိုးသာ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ အားဖြင့် ၅၈၈ တန် အရောင်း

အဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလ တတိယပတ်နှင့် ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ် ဈေးနှုန်းများ နှိုင်း ယှဉ်ပါက ဖေဖော်ဝါရီလ တတိယ ပတ်တွင် ပဲစင်းငုံ(နီ) တစ်တင်း လျှင် ကျပ် ၁၂၂၆၀၀ ပေါက်ဈေးရှိ ခဲ့သဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံး ပတ်တွင် ပဲစင်းငုံ(နီ) တစ်တင်း လျှင် ကျပ် ၇၆၀၀ ဈေးလျော့နည်း ခဲ့ကြောင်း၊ ပဲစင်းငုံသီးနှံများအဝင် များ၍ ဈေးနှုန်းကျဆင်းရခြင်းဖြစ် ပြီး ဝင်ရောက်သမျှ ပုံမှန်အရောင်း အဝယ် ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA (စစ်ကိုင်း)

ကျောက်ဆည်၌ ကျားခေါင်းငရုတ်သီးများ စတင်ထွက်ရှိ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို အဓိက ထားလုပ်ကိုင်လျက်ရှိပြီး သီးနှံမျိုးစုံ စိုက်ပျိုး လျက်ရှိရာ စားဖိဆောင်သီးနှံတစ်မျိုး ဖြစ်သော ငရုတ်သီးနှံကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် ဧက ၅၈၀၀ စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း ခရိုင်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်း အင်းစိုက်ရေးဌာန၏ စာရင်းများအရ သိရ သည်။

ကျောက်ဆည်ခရိုင် ကျောက်ဆည်မြို့နယ် အပါအဝင် စုစုပေါင်းကျပ် ၁၅ သိန်းခန့် ကုန်ကျ ကြောင်း၊ ငရုတ်မျိုးများအနေဖြင့် ၆၉၂ ငရုတ် မျိုးနှင့် ကျားခေါင်းမျိုးများကို အများဆုံး စိုက်ပျိုးကြပြီး ယခုအချိန်တွင် ကျားခေါင်း ငရုတ်သီးများ စတင်ထွက်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ငါးရက် ခြားတစ်ကြိမ် ခူးဆွတ်မှုမှာ ၁၀ တင်းနှုန်းနဲ့ ဝိဿာအားဖြင့် ၈၀ ခန့် ထွက်ရှိပြီး ငရုတ်သီး အစုံ တစ်ပိဿလျှင် ကျပ် ၂၃၀၀-၂၄၀၀

DOCA(မန္တလေး)

၆-၃-၂၀၂၄ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါး ဈေးနှုန်းများ

ရေတွက်ပုံ(ကျပ်)

စဉ်	မြို့အမည်	ဆန်(တစ်ပြည်)			ဆီ(တစ်ပိဿ)			စားဖိဆောင်သုံး (တစ်ပိဿ)										အသား၊ ငါး(တစ်ပိဿ)						
		ဧည့်မထ	ငါးစိန်	ပေါ်ဆန်း	ပဲဆီ	စားအုန်းဆီ	ငရုတ်ခြောက်	ကြက်သွန်နီ	ကြက်သွန်နီဖြူ(ရိုးမဲ့)	ကြက်သွန်နီဖြူ(ကျက်)	နုနုနု	ရင်း	ဆား	မြေပဲ	ကုလားပဲ	မုန့်ကုလား	အာလူး	သကြား	ကြက်	ဝက်	အမဲ	ဆိတ်	ငါးမြစ်ချင်း	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇	၁၈	၁၉	၂၀	၂၁	၂၂	၂၃	၂၄	
၁	မြစ်ကြီးနား	၃၄၀၀		၆၇၀၀	၁၆၀၀၀	၆၃၀၀	၁၈၀၀၀	၄၀၀၀	၂၀၀၀၀	၉၀၀၀	၅၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀	၈၅၀၀	၇၅၀၀	၄၅၀၀	၅၅၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၂	လားရှိုး	၃၆၀၀		၈၀၀၀	၁၇၀၀၀	၆၃၀၀	၁၇၀၀၀	၄၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၀၀၀၀	၆၀၀၀	၅၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၇၅၀၀	၄၅၀၀	၅၅၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၃၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၃	ကရင်စို	၃၉၅၀		၇၅၀၀	၁၆၀၀၀	၆၅၀၀	၁၇၀၀၀	၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	၆၀၀၀	၅၀၀၀	၁၃၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၄၀၀၀	၅၀၀၀	၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၄၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၄	တောင်ကြီး	၃၃၀၀	၃၁၀၀	၆၈၀၀	၁၆၅၀၀	၅၇၅၀	၁၉၀၀၀	၃၅၀၀	၁၃၅၀၀	၁၂၀၀၀	၆၅၀၀	၅၀၀၀	၆၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၇၀၀၀	၃၃၀၀	၄၄၀၀	၁၂၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၈၀၀၀	၁၅၀၀၀	
၅	လှိုင်ကော်																							
၆	ဘားအံ	၃၅၀၀		၅၇၀၀	၁၅၀၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၃၃၀၀	၁၉၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၈၀၀	၆၀၀၀	၈၀၀	၇၅၀၀	၇၀၀၀	၃၀၀၀	၃၀၀၀	၄၂၀၀	၁၀၅၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၈၀၀၀	
၇	မော်လမြိုင်	၃၅၀၀		၅၃၀၀	၁၆၀၀၀	၅၂၀၅	၁၆၀၀၀	၃၅၀၀	၁၉၀၀၀	၁၂၀၀၀	၈၀၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀	၁၂၀၀၀	၇၀၀၀	၅၀၀၀	၃၅၀၀	၄၄၀၀	၁၂၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၈	ထားဝယ်	၄၁၀၀		၆၉၀၀	၁၇၀၀၀	၅၅၀၀	၁၃၅၀၀	၃၅၀၀	၁၉၅၀၀	၁၂၀၀၀	၇၅၀၀	၅၀၀၀	၆၀၀	၇၅၀၀	၇၅၀၀	၃၅၀၀	၃၂၀၀	၄၅၀၀	၁၀၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၉	ဖြူတီ	၄၀၀၀		၆၂၀၀	၁၆၀၀၀	၅၅၅၀	၁၃၅၀၀	၃၆၀၀	၁၉၆၀၀	၁၂၀၀၀	၈၂၀၀	၆၄၀၀	၁၀၀၀	၉၂၀၀	၆၅၀၀	၄၄၀၀	၃၄၀၀	၄၄၀၀	၁၂၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၉၀၀၀	၂၃၅၀၀	၁၆၀၀၀	
၁၀	ရန်ကုန်	၃၈၀၀		၅၆၀၀	၁၆၀၀၀	၅၄၀၅	၁၅၀၀၀	၄၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀	၇၅၀၀	၇၀၀၀	၅၀၀၀	၃၂၀၀	၄၆၀၀	၁၀၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၁၁	ပုသိမ်	၃၆၅၀		၅၃၅၀	၁၆၀၀၀	၅၆၃၀	၁၂၀၀၀	၃၀၀၀	၁၉၀၀၀	၁၂၀၀၀	၅၀၀၀	၆၀၀၀	၃၀၀	၆၈၀၀	၆၈၀၀	၄၀၀၀	၂၉၀၀	၄၂၀၀	၁၂၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၈၀၀၀	
၁၂	စစ်တွေ																							
၁၃	ဟားခါး	၇၀၀၀		၈၅၀၀	၁၉၅၀၀	-	၄၅၀၀၀	၇၀၀၀	၂၅၀၀၀				၄၀၀၀	၁၂၀၀				၁၁၅၀၀		၆၀၀၀	၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀
၁၄	မုံရွာ	၄၀၀၀	၄၀၀၀	၆၃၀၀	၁၃၅၀၀	၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	၂၈၀၀	၁၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၀၅၀၀	၄၀၀၀	၄၀၀၀	၆၅၀၀	၇၂၀၀	၄၀၀၀	၂၈၀၀	၄၂၀၀	၉၅၀၀	၁၇၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၁၅	မန္တလေး	၄၂၀၀		၆၈၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၄၀	၁၂၀၀၀	၃၂၀၀	၁၉၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၈၀၀	၈၅၀၀	၆၈၀၀	၄၀၀၀	၃၀၀၀	၄၄၀၀	၁၀၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၃၀၀၀	
၁၆	ပခုက္ကူ	၄၀၀၀		၆၃၀၀	၁၃၀၀၀	၅၈၀၀	၁၆၀၀၀	၂၆၀၀	၁၇၀၀၀	၁၂၀၀၀	၈၅၀၀	၅၅၀၀	၆၅၀၀	၈၅၀၀	၈၅၀၀	၃၀၀၀	၂၆၀၀	၅၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၅၀၀၀	၉၅၀၀	
၁၇	မကွေး	၃၄၀၀		၆၅၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၀၀	၁၂၅၀၀	၃၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	၈၅၀၀	၅၀၀၀	၇၀၀	၆၅၀၀	၆၄၀၀	၃၂၀၀	၃၀၀၀	၄၂၀၀	၁၀၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၁၈	ပြည်	၃၃၀၀		၅၃၀၀	၁၄၀၀၀	၅၅၀၀	၁၈၀၀၀	၃၂၀၀	၂၀၀၀၀	၁၀၀၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀	၇၀၀၀	၇၀၀၀	၄၀၀၀	၃၃၀၀	၃၈၀၀	၁၀၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	
၁၉	ပဲခူး	၃၃၀၀		၅၂၀၀	၁၄၀၀၀	၅၆၅၀	၁၅၀၀၀	၂၇၀၀	၁၉၀၀၀	၁၁၅၀၀	၆၀၀၀	၄၅၀၀	၄၅၀	၇၅၀၀	၆၆၀၀	၃၇၀၀	၂၈၀၀	၄၄၀၀	၁၀၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၃၀၀၀	၇၀၀၀	
၂၀	ဖျဉ်းမနား	၃၅၀၀		၆၆၀၀	၁၄၀၀၀	၅၅၅၀	၁၃၀၀၀	၂၆၀၀	၁၅၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၈၅၀၀	၇၅၀၀	၆၈၀၀	၄၀၀၀	၃၂၀၀	၄၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၂၁	နေပြည်တော်	၃၅၀၀		၆၆၀၀	၁၄၀၀၀	၅၅၅၀	၁၅၀၀၀	၂၈၀၀	၁၆၅၀၀	၁၂၀၀၀	၆၂၀၀	၆၂၀၀	၅၀၀	၇၅၀၀	၆၈၀၀	၄၂၀၀	၃၄၀၀	၄၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၂၂	ကလေး	၃၈၀၀	၄၀၀၀		၁၅၀၀၀	၇၀၀၀	၂၄၀၀၀	၄၅၀၀	၁၄၀၀၀	၁၅၀၀၀	၆၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀	၉၅၀၀	၈၀၀၀	၄၀၀၀	၅၀၀၀	၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၂၀၀၀	

ယီမင်အခြေစိုက် ဟူသီစစ်သွေးကြွအုပ်စု ပင်လယ်နိရို အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောများကို ချီးကျပ်များ၊ ဒရုန်းများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

ဝါရှင်တန် မတ် ၆
ယီမင်အခြေစိုက် ဟူသီစစ်သွေးကြွအုပ်စုသည် မတ် ၅ ရက်တွင် ပင်လယ်နိရို အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောများကို ချီးကျပ်များ၊ ဒရုန်းများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ဟူသီစစ်သွေးကြွအုပ်စုသည် အစွလမ္မာစစ်အဖွဲ့ ဟားမားစ်နှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ကြောင်း ပြသကာ နိုဝင်ဘာလနောက်ပိုင်းတွင် ပင်လယ်နိရို ဖြတ်သန်း ခုတ်မောင်းသော ကုန်တင်သင်္ဘောများကို အကြိမ် ကြိမ် တိုက်ခိုက်လျက်ရှိသည်။

ယခုလတွင် ကုန်တင်သင်္ဘောစစ်စင်း နှစ်မြို့ပဲခဲ ချီး အမေရိကန်နှင့်ဗြိတိန်တို့၏ ရေတင်သင်္ဘောများ လည်း တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စစ်သွေးကြွများသည် အမေရိကန်ဖျက်သင်္ဘော နှစ်စင်းကို ပစ်မှတ်ထားကာ တိုက်ခိုက်မှု လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မတ် ၅ ရက်တွင်

ဟူသီပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက လူမှုကွန်ရက်ပေါ် တွင် တင်ခဲ့သည်။

သင်္ဘောဖျက်ပုံထိန်းခုံးကျည်တစ်စင်းနှင့် ဒရုန်း သုံးစင်းကို USS Carney ဖျက်သင်္ဘောရှိရာသို့ ပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း အားလုံးကိုပစ်ချ နိုင်ခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်ဗဟိုဌာနချုပ်က မတ် ၅ ရက်တွင် ပြောသည်။

သင်္ဘောပျက်စီးထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း၊ ချီးကျည် နှင့် ဒရုန်းများသည် ဟူသီထိန်းချုပ်သောဒေသမှ ပစ်လွှတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်ဗဟိုဌာနချုပ် က ပြောသည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ



ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ တက်စလာကားစက်ရုံအနီး ရှို့မီးသံသယဖြစ်ရပ်ကြောင့် စက်ရုံပိတ်ထားရ

ဘာလင် မတ် ၆
ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ တက်စလာ ကားစက်ရုံအနီး၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အတွက် လျှပ်စစ်ကား ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ရပ်နားထားကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါ မီးလောင်မှုမှာ ရှို့မီးဟုသံသယရှိသည့် အတွက် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေသည်ဟု ဒေသခံရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောသည်။ တက်စလာကား စက်ရုံသည် ဂျာမနီနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းရှိ ဘရန်ဒန်ဘူဂ်မြို့ တည်ရှိပြီး မတ် ၅ ရက်က မီးလောင်မှုကြောင့် လျှပ်စစ်တာဝါတိုင် ပျက်စီးခဲ့ရပြီး လျှပ်စစ်မီး ပြတ်တောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်၍ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှု ကို ရပ်နားထားရသည်။

စက်ရုံ၏ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ အနှောင့် အယှက်ဖြစ်စေရန် လက်ဝဲစွန်းရောက် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်တက်ကြွလှုပ်ရှားမှုအုပ်စုက မီးစတင်

ရှို့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဒေသခံမီဒီယာများတွင် ဖော်ပြ သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်ကလည်း တက်စလာစက်ရုံရှိရာ နေရာ၌ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို အဆိုပါအုပ်စု ကပင် မီးရှို့မှုပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု ပြည်နယ်အာဏာပိုင် များက ပြောသည်။ အဆိုပါစက်ရုံ တည်ရှိရာနေရာမှာ ဥရောပတွင် တက်စလာ၏ ပထမဆုံးထုတ်လုပ်ရေး နေရာလည်းဖြစ်သည်။

ယင်းစက်ရုံတွင် လျှပ်စစ်ကားထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်ရန် လူပေါင်း ၁၂၀၀၀ ကျော် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ လာမည့်ရက်အနည်း ငယ်ကြာသည်အထိ ဓာတ်အားရရှိမှုတွင် အဟန့် အတားများရှိနေဦးမည်ဟု စက်ရုံအာဏာပိုင်များ ကပြောသည်။ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ထုတ်လုပ် ရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ဦးမည်မဟုတ် ဟု သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ

အစ္စရေး၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပါလက်စတိုင်း သေဆုံးသူအရေအတွက် ၃၀၇၁၇ ဦးအထိ မြင့်တက်လာ

ဂါဇာ မတ် ၆
အစ္စရေး၏ တိုက်ခိုက်မှုများ ကြောင့် ဂါဇာကမ်းခြေဒေသ တွင် ပါလက်စတိုင်း သေဆုံးသူ အရေအတွက်မှာ ၃၀၇၁၇ ဦးအထိ မြင့်တက်လာပြီး အခြား ၇၂၁၅၆ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဂါဇာ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက

ဘာ ၇ ရက်တွင် အစ္စရေး- ဟားမားစ်ပဋိပက္ခ စတင်ဖြစ်ပွား ကတည်းက ပါလက်စတိုင်း သေဆုံးသူပေါင်း ၃၀၇၁၇ ဦးနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ ၇၂၁၅၆ ဦး အထိ ရှိလာခြင်းဖြစ်သည်။ အစ္စရေးသည် ဂါဇာကမ်းခြေဒေသ ရှိ ဟားမားစ်တို့အပေါ် အကြီးစား ထိုးစစ်ဆင်မှု ပြုလုပ်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

အပူလှိုင်းကျရောက်နိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဇင်ဘာတွေ့မိုးလေဝသကျွမ်းကျင်သူများ သတိပေး

ဟာရာရီ မတ် ၆
မတ် ၆ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ အပူချိန် ၃၆ ဒီဂရီခဲလ်စီးယပ်စ်မှ ၄၁ ဒီဂရီခဲလ်စီးယပ်စ်အထိ နိုင်ငံ အတွင်း အပူလှိုင်း ကျရောက်နိုင်မှု

အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုဖြစ်စဉ်များ ၏ အကျိုးဆက်များနှင့် ရင်ဆိုင် ကြုံတွေ့နေကြရကြောင်း သိရ သည်။ အပူဒဏ်ကြောင့် ရုတ် တရက် သေဆုံးခြင်းအပါအဝင် ကျန်းမာရေး နောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးများ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည့် အတွက် နေရောင်အောက် တွင် အချိန်ကြာမြင့်စွာ နေထိုင်မှု ကို ရှောင်ရှားရန်နှင့် ရေဓာတ် မဆုံးရှုံးစေရန် ပြည်သူများကို မိုးလေဝသဌာနက အကြံပြုထား သည်။

ထိုကာလတွင် နေရာ ကွက်ကျား ထစ်ချိန်းမိုးများလည်း ရွာသွန်းနိုင်ကြောင်း အဆိုပါ ဌာန က ပြောသည်။

ဆင်ဟွာ



အယ်လ်နီညိုကြောင့် ဖိလစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၉ သန်းအထိ ထိခိုက်

မနီလာ မတ် ၆
အယ်လ်နီညိုခြောက်သွေ့မှုနှင့် မိုးခေါင်မှုတို့ကြောင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၉ သန်းခန့် ထိခိုက် ခဲ့ပြီး ယခုနှစ် ဒုတိယသုံးလပတ်အထိ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုမှာ ဆက်လက်ရှိနေဦးမည်ဟု ဖိလစ်ပိုင် အစိုးရက မတ် ၆ ရက်တွင် ပြောသည်။

အယ်လ်နီညိုဖြစ်စဉ်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်၊ ဧပြီနှင့် မေအထိ ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်း အကြံပြုထားသည်။ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတုကြောင့် အစားအသောက်ဈေးကွက်အပေါ် သက်ရောက်မှု ရှိလာမည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း အမျိုးသားစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ အတွင်းရေး မှူးဖြစ်သူ အာစီနီယို ဘလီစကန်က ပြောသည်။ အစိုးရသည် အယ်လ်နီညိုဖြစ်စဉ်၏ အကျိုး ဆက်များကို လျော့ပါးသက်သာစေရေးနှင့် ငွေကြေး ဖောင်းပွမှုနှုန်းကို သတ်မှတ်ထားသည့် နှုန်းထား အတွင်း ထိန်းထားနိုင်ရေး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

ဆင်ဟွာ

အမေရိကန် မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်များ ရံဖန်ရံခါ အာဖဂန်လေပိုင်နက်သို့ ချိုးဖောက်ဝင်ရောက်ဟုဆို

ကဘူးလ် မတ် ၆
အာဖဂန်၏ လေပိုင်နက်ကို အမေ အမေရိကန်၏ မောင်းသူမဲ့ လေယာဉ်များသည် ရံဖန်ရံခါ အာဖဂန်လေပိုင်နက်သို့ ချိုးဖောက် ဝင်ရောက်လာသည်ဟု အာဖဂန် တပ်ဖွဲ့အကြီးအကဲဖြစ်သူ ကာရီ ဖာဆီဟူဒင်ဖီထရက်က စွပ်စွဲ ပြောဆိုခဲ့သည်။

အာဖဂန်၏ လေပိုင်နက်ကို အမေ အမေရိကန်၏ မောင်းသူမဲ့ လေယာဉ်များသည် ရံဖန်ရံခါ အာဖဂန်လေပိုင်နက်သို့ ချိုးဖောက် ဝင်ရောက်လာသည်ဟု အာဖဂန် တပ်ဖွဲ့အကြီးအကဲက ယခုလို ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အာဖဂန်အစိုးရ ဦးဆောင်သည့် မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် အာဖဂန်နစ္စတန် ကို ဖြေမှ ထွက်ခွာခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကြာ အာဖဂန်စစ်ရေးတွင် ပါဝင်မှု

ဆင်ဟွာ

အမေရိကန်ပိုင် ဒရုန်းများ သည် အာဖဂန်လေပိုင်နက်သို့ ချိုးဖောက် ဝင်ရောက်မှုများရှိပြီး

ကို အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။ အာဖဂန် တပ်ဖွဲ့ဝင် အင်အားမှာလည်း ၇၀၀၀၀ အထိ တိုးမြှင့်လာပြီး အဆိုပါ တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားတွင် ရဲများ၊ ထောက်လှမ်းရေးများ လည်း ပါဝင်သည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

အာဖဂန်အစိုးရ ဦးဆောင်သည့် အင်အား ၁၇၂၀၀၀ ရှိသည့် အမျိုး သားတပ်ဖွဲ့ရှိပြီး အင်အား ၂၀၀၀၀ အထိ တိုးလာအောင် ကြိုးပမ်းမှုများ လုပ်ဆောင်နေ သည်ဟုလည်း ၎င်းက ဆက်ပြော သည်။

ပဲခူးမြို့၊ ကဝမြို့နှင့် သနပွင်မြို့တို့ရှိ ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၆ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့၊ ကဝမြို့နှင့် သနပွင်မြို့တို့ရှိ ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကြည်သိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပဲခူးမြို့ရှိ နယ်မြေခွဲတပ်ရင်းခန်းမ၌ သွားရောက်တွေ့ဆုံသည်။

ဦးစွာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်သူ့စစ် (ဌာနေ) တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ တင်ပြချက်များကို လိုအပ်သည်များပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်နှင့် တိုင်းမှူးက ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ) တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက် အားပေးစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



မော်လိုက်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ

နေပြည်တော် မတ် ၆ - လုပ်ကိုင်စားသောက်နိုင်ရေးနှင့် တာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတစ်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာသာ နေထိုင်

များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများနှင့် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV) မှ ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့များက တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အသီးသီးရှိ ရှေ့တန်းစခန်းများနှင့် တပ်နယ်များအလိုက် နယ်မြေခွဲတပ်ရင်းဌာနချုပ်များသို့ အလှည့်ကျ သွားရောက်၍ ကိုယ်ချင်းစာစိတ်အပြည့်အဝဖြင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေလျက်ရှိသည်။

သီဆိုကပြဖျော်ဖြေ ထိုသို့ သွားရောက်ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး အဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများနှင့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV) မှ အဖွဲ့သွားများက မော်လိုက်မြို့ နယ်မြေခွဲတပ်ရင်းခန်းမ၌ စစ်ချီတေး၊ စစ်သည်တေးသီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်နှင့် ခေတ်ဟောင်းတေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုကပြဖျော်ဖြေကြရာ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများက စိတ်လက်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စွာဖြင့် ကြည့်ရှုအားပေး၍ လွတ်လပ်ပျော်ပျော်စွာဖြင့် အတူတကွ ပါဝင်သီဆိုကြသည်။ ထိုကဲ့သို့လာရောက်သီဆိုဖျော်ဖြေပေးကြသည့် အဖွဲ့သွားများကို နယ်မြေခွဲတပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မိသားစုဝင်များက ဒေသထွက်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကြပြီး ဒေသထွက်အစားအစာများဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



အင်းတော်၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဆွေးနွေး

အင်းတော် မတ် ၆ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့တွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၅ ရက်က မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် အင်းတော်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဖုန်းစိန်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ရဲလလ

မုံရွာမြို့နယ် ခိုးသန်းကျေးရွာ ဒုတိယအကြိမ် မီးရှို့ခံရပြီး အိမ်ခြေတစ်ရာနီးပါး ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၆ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ် ခိုးသန်းကျေးရွာတွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းမရှိဘဲ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မတ် ၁ ရက်နှင့် ၅ ရက်တို့တွင် ဝင်ရောက် မီးရှို့ခဲ့ခြင်းကြောင့် အိမ်ခြေတစ်ရာနီးပါးပျက်စီးခဲ့ကြောင်း တရားမဝင် ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲယှားဖွယ် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် တစ်ဖက်သတ်စွဲစွဲရေးသားထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ၎င်းရက်များတွင် ခိုးသန်းကျေးရွာနှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တို့တွင် နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း၊ သွားရောက်ခဲ့ခြင်းများ မရှိကြောင်းနှင့် ဒေသခံပြည်သူအချို့၏ သတင်းပေးပို့မှုအရ မတ် ၄ ရက်တွင် အဆိုပါကျေးရွာသို့ PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူများ၏ အသက်အိမ်စည်းစိမ်စွာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပြီး နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးတို့ကိုလည်း ဒေသခံပြည်သူများနှင့်အတူ လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အတွက် တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများနှင့် ရုပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးကို မလိုလားသူများက ယခုကဲ့သို့ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများဖြင့်



တပ်မတော်က စာတုပေးအသုံးပြုပြီး ကနီမြို့ကိုတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၆ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကနီမြို့ကို မတ် ၅ ရက်က တပ်မတော်မှ စာတုပေးအသုံးပြုပြီး တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်တွင် ပြည်သူများအထင်အမြင် လွှဲယှားဖွယ် မဟုတ်မမှန်ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေမှ လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ ကနီမြို့ကို တပ်မတော်မှ စာတုပေးအသုံးပြု၍ တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ယခင်တိုက်ပွဲများတွင် လည်း ၎င်းတို့ ထိခိုက်သေဆုံးမှုများပြားသည့် အချိန်များတွင် ထိုကဲ့သို့ တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် စာတုပေးများနှင့် အဆိပ်ငွေ့ဗုံးများကို တပ်မတော်မှ အသုံးပြုတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများဖြင့် လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၆ - ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှ မတ် ၃ ရက်အထိ သယ်စာတင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင် သစ်နှင့်သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရာဇဝေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေးကို ပြည်သူ့ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းဖွဲ့စနစ် (Community Monitoring and Reporting System-CMRS) အပါအဝင် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှ မတ် ၃ ရက်အထိ နေပြည်တော်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနများမှ ပေးပို့လာသော စာရင်းများအရ တရားမဝင် ကျွန်ုပ် ၄၄ ဒဿမ ၃၂၀ တန်၊ သစ်စာ ၁၅ ဒဿမ ၉၆၀ တန်၊ အခြား ၅၄ ဒဿမ ၁၆၃ တန် စုစုပေါင်း ၁၃၉ ဒဿမ ၅၄၇ တန်၊ ယာဉ်/ယန္တရားလေးစီး၊ တရားခံ တိုးဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်



အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်တွင် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား လေးဦးကို ထောင်အာဏာပိုင်များက အကြောင်းမဲ့ ပြင်းထန်စွာရိုက်နှက်ပြီး တိုက်ပိတ်ထားကြောင်း လုပ်ကြံရေးသား

နေပြည်တော် မတ် ၆
အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်တွင် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား လေးဦးကို ထောင်အာဏာပိုင်များက အကြောင်းမဲ့ ပြင်းထန်စွာရိုက်နှက်ပြီး တိုက်ပိတ်ထားကြောင်း တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာ Khit Thit က မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသားပြီး ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန်အတွက် လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ဝါဒဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ဖြစ်စဉ်အမှန်မှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲခန့်တွင် အိပ်ဆောင်ဝင်းအတွင်းရှိ မြေကွက်လပ်တွင် အကျဉ်းသားများသည် ဘောလုံးကစားခဲ့ကြကြောင်း၊ ထိုသို့ ဘောလုံးကစားကြစဉ် လက်လုပ် ဗုံးငါးလုံး လက်ဝယ်တွေ့ရှိမှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသော အကျဉ်းသားကို ထက် (ခ) ထက်လင်းသူအား တစ်ဖက်အသင်းမှ အများပြည်သူနှင့်

သက်ဆိုင်သော နေရာများတွင် ဗုံးဖောက်ခွဲမှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသော အကျဉ်းသား သက်ကိုကိုထွေး (ခ) ထွေးလေးက ကြမ်းတမ်းစွာ ဘောလုံးကစားသည်ဟု ပြောဆိုကာ လည်ပင်းအားပြေး၍ တွန်းခဲ့ကြောင်း။

ထိုစဉ် လူသတ်မှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသော အကျဉ်းသား မြတ်နိုးဆောင်နှင့် အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်သမားများကို အကာအကွယ်ပေးခြင်း ပြစ်မှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသော အကျဉ်းသား သော်ဇင်ဦးတို့သည် အကျဉ်းသား ကိုထက်(ခ)ထက်လင်း သူ၏ နားအံအား ပြေး၍ရိုက်ခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း အင်းစိန်ဗဟို အကျဉ်းထောင် တာဝန်ရှိသူက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုသို့ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အတွက် တာဝန်ကျခံရမိသည့် က ယင်း အကျဉ်းသားလေးဦးကို စည်းကမ်းထိန်းရုံးသို့ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့

ကြောင်း၊ တာဝန်ရှိအရာရှိများက ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ စစ်ဆေးမေးမြန်းခဲ့ရာ အကျဉ်းထောင်အတွင်း အကျဉ်းသားအချင်းချင်း စကားများရန်ဖြစ်၍ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အကျဉ်းထောင်စည်းကမ်းများအား ဖောက်ဖျက်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ယင်းအကျဉ်းသား လေးဦးကို အကျဉ်းထောင် အကပ်ဒေနှင့်အညီ တိုက်ပိတ်ပြစ်ဒဏ် ၁၄ ရက် ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အခန်းလူကြီးအကျဉ်းသားက ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားသည့် အကျဉ်းသားများကို ရိုက်နှက်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း အကျဉ်းထောင် တာဝန်ရှိသူထံမှ သိရှိရသည့်အတွက် တရားမဝင် ပြည်ဖျက်မီဒီယာ Khit Thit သည် ပြည်သူများ အထင်အမြင် လွှဲမှားစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိဖြင့် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသားခြင်းသာ ဖြစ်သည်။

ကိုကို

◆ ကျောဖုံးမှ

ကုန်သွယ်မှု လမ်းကြောင်း တစ်လျှောက်နှင့် ကုန်ပစ္စည်း သိုလှောင်ရုံများ၊ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာဆိုင်ကမ်းများနှင့် လေဆိပ်များ၊ ကမ်းရိုးတန်းဆိပ်ကမ်းများ တွင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ သတင်းအချက်အလက်ရရှိမှုသည် အလွန်အရေးပါလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တာဝန်သိ ပြည်သူများ၏ သတင်းပေး တိုင်ကြားမှုများကြောင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း သတင်းရရှိမှု အကြိမ် ၁၀၀ ရရှိခဲ့ပြီး သတင်းမှားရှစ်ကြိမ်၊ နောက်ကျသတင်း ၁၂ ကြိမ်နှင့် ဖမ်းဆီးရမိမှု ၈၇ ကြိမ်ဖြစ်သည်။ ဖမ်းဆီးရမိမှု အမှုတွဲ ၁၉၈ မှ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ဖမ်းဆီးရမိမှုများတွင် လုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ

နှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ဖြစ်သော ကုန်ပစ္စည်း ၃၀၇ မျိုး အပါအဝင် ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၃၃၉ ဒသမ ၄၂၈ သန်းနှင့် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တင်ဆောင်လာသည့် ဖော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

သတင်းပေးတိုင်ကြားခဲ့သည့် တာဝန်သိပြည်သူများသို့ ဖမ်းဆီးရမိမှုတန်ဖိုး၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို သတင်းပေး ဆုကြေးငွေအဖြစ် ချီးမြှင့်နိုင်ရေး ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက မြန်မြန် ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။

တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများ ကြောင့် နိုင်ငံအတွက် ရရှိမည့် အခွန်အခမများ ဆုံးရှုံးခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ စာရင်းဇယား ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များ မှားယွင်းနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ် စနစ်နှင့် ငွေကြေးစီးဆင်းမှုစနစ်

ထိခိုက်စေနိုင်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေကြေး ဈေးနှုန်း မတည်ငြိမ်မှု ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း၊ တရားမဝင် တင်သွင်းလာသည့် ကုန်စည်များကြောင့် ပြည်တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်မှု ကျဆင်းလာနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လျော့နည်းကျဆင်းစေခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြင်း၊ တရားမဝင်တင်သွင်းလာသည့် ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်နှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများတွင် အတုအပများ၊ သက်တမ်းလွန်ကုန်စည်များ ကြောင့် သုံးစွဲသူပြည်သူများ ထိခိုက်နစ်နာမှု ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း စသည့် ဆိုးကျိုးများအပြင် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွက် အဓိကကျသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုကို ထိခိုက်ကျဆင်းစေနိုင်သော ကြောင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ တိုက်ဖျက်ရာတွင် "အမျိုးသား



၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်းက ဖမ်းဆီးရမိမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ရေးတာဝန်" တစ်ရပ်ကဲ့သို့ သတ်မှတ်ပြီး ပြည်သူများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် အော်တို တယ်လီဖုန်းနံပါတ်- ၀၆၇-၄၀၉၈၀၃ နှင့် အီးမေးလ် antillegalttradeinfo@gmail.com သို့ သတင်းပေးပို့တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ် လက်ကိုင်ဖုန်း - ၀၉၄၀၄၃၃၉၉၆၉

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၇-၃-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	တိုင်းဒေသကြီး	ပြည်နယ်	နေပြည်တော်	မန္တလေး	ရန်ကုန်	မန္တလေး	တိုင်းဒေသကြီး	ပြည်နယ်	နေပြည်တော်	မန္တလေး	ရန်ကုန်	မန္တလေး	တိုင်းဒေသကြီး	ပြည်နယ်
92 Ron	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅
95 Ron	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅	၂၅၆၅
HSD (500 ppm)	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅	၂၅၇၅
HSD (50 ppm)	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅	၂၅၈၅
HSD (10 ppm)	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅	၂၅၉၅

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရသဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၅၅၅	၂၅၅၅
95 Ron	၂၅၆၅	၂၅၆၅
HSD (500 ppm)	၂၅၇၅	၂၅၇၅
HSD (50 ppm)	၂၅၈၅	၂၅၈၅
HSD (10 ppm)	၂၅၉၅	၂၅၉၅

၀၆၇- ၄၀၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၀၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၃၃၃၆၂၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

◆ ကျောဖုံးမှ

တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကို တစ်ရုံး-ရုံးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သော်လည်း ယခု ဒုတိယအကျော့ အဝေးကွင်းတွင် ပြိုင်ဘက်ကို ရိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်မှုနှင့် အတူ နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ်ဖြင့် ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခွာခဲ့ရပြီ ဖြစ်သည်။

တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းမှ အဓိက တိုက်စစ်ကစားသမား ဟာရီကိန်းသည် ယခုပွဲစဉ်တွင် သွင်းရုံးနှစ်ရုံး ရယူနိုင်ခဲ့သောကြောင့် အသင်းအတွက် ယခုနှစ်ရာသီ ပြိုင်ပွဲစုံ ၃၃ ပွဲတွင် သွင်းရုံး ၃၃ ရုံးအထိ ရှိလာပြီ ဖြစ်သည်။ တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအတွက် သွင်းရုံးများကို ဟာရီကိန်းနှင့် မူလာတို့က သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် ဒုတိယအကျော့မှ အခြားသော ပွဲစဉ်အဖြစ် ဆိုဒ်ဒက်နှင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက နှစ်ရုံး-တစ်ရုံးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် ဆိုဒ်ဒက်အသင်းကို နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ် လေးရုံး-တစ်ရုံးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။

ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့် မဲခွဲပွဲကို မတ် ၁၅ ရက် တွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ဇော်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၆

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေ မှ ခုနစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

အမျိုးသမီးများဘဝ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ တိုင်းပြည်အများစုတွင် အမျိုးသားဦးရေထက် အမျိုးသမီးဦးရေ ပိုမိုများပြားလျက်ရှိသည်။ ဤသို့အမျိုးသမီးဦးရေ များပြားလာမှုနှင့်အတူ အမျိုးသားများနည်းတူ အမျိုးသမီးများကိုလည်း တန်းတူရည်တူအခွင့်အရေးပေးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရသည်။ အမျိုးသမီးများအခန်းကဏ္ဍကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်လာကြသည်။ အမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းရည်ကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လာကြသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း မတ်လ ၈ ရက်နေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့ (International Women's Day) အဖြစ်သတ်မှတ်ကာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း အမျိုးသမီးကဏ္ဍကို ကျယ်ပြန့်စွာ ဖော်ထုတ်ရန် အခမ်းအနားများ ကျင်းပကြပြီး နှစ်စဉ်ဆောင်ပုဒ် သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်လျက် အမျိုးသမီးကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ရန် အသိပေးလေ့ရှိသည်။

ပထမဆုံးသော အမျိုးသမီးများနေ့ကို အမေရိကန် လူ့အဖွဲ့အစည်းပါတီများက ၁၉၀၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် နယူးယောက်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ၁၉၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံ ကိုပင်ဟေဂင်မြို့တွင် ပထမအကြိမ်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးညီလာခံကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဂျာမနီအမျိုးသမီး လှုပ်ရှားမှုခေါင်းဆောင် မီးစကလယ်ရာဇယ်ကင်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့ကို သတ်မှတ်ပေးရန်အတွက် ပဏာမဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့သည်။



၁၉၂၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၅၁ ခုနှစ်အထိ ဥရောပ အမျိုးသမီးလှုပ်ရှားမှုခေါင်းဆောင် မီးစကလယ်ရာဇယ်ကင်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥရောပ အမျိုးသမီးများသည် မတ် ၁၉ ရက်ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး ဆန္ဒပြမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ၁၉၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ဒုတိယအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်မြူနစ်အမျိုးသမီးများနေ့ ညီလာခံကို ဖော်စကို၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဘူဂေးလ်ရီးယားကိုယ်စားလှယ်များက ရုရှားအလုပ်သမားတော်လှန်ရေးကို ဂုဏ်ပြုသောအဖြစ် နိုင်ငံတကာ အမျိုးသမီးများနေ့ကို မတ်လ ၈ ရက်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးရန် တင်ပြခဲ့ကြသည်။ ၁၉၅၅ခုနှစ်တွင် ကုလသမဂ္ဂက မတ်လ ၈ ရက်နေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့အဖြစ် တရားဝင် သတ်မှတ်ပေးခဲ့သည်။

ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီ၏ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားများ တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးလာမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းစီ၏ အရည်အချင်း၊ အရည်အသွေး လုပ်ကိုင်နိုင်စွမ်းတို့ကို မြှင့်တင်ပေးပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်သင့်သည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ ကျား/မ တန်းတူညီမျှမှုကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ရာတွင်-

နိုင်ငံသောဥပဒေမူဘောင်
ကျား/မ ရေးရာအခြေခံအကြမ်းဖက်မှု၊ ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှုအခွင့်အရေးများကို သို့သော် ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းပေးသည့် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးကို အာမခံသည့် နိုင်ငံသောဥပဒေမူဘောင်များကို လိုက်နာကျင့်သုံးရန် အရေးကြီးပြီး လိုအပ်ပါသည်။

ပညာရေး
မိန်းကလေးငယ်များနှင့်အမျိုးသမီးများအတွက် ပညာရေးကို မြှင့်တင်ပေးပြီး အရည်အသွေး ပြည့်စုံသော ပညာရေးကို တန်းတူရရှိစေရမည်။ ပညာရေးသည် အမျိုးသမီးများ၏ အရည်အချင်းများကို မြှင့်တင်ပေးပြီး ကျား/မ စံနမူနာများကို ချိုးဖျက်ရန် ပံ့ပိုးပေးပါသည်။

စီးပွားရေးစွမ်းဆောင်မှု
တန်းတူညီမျှစီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများ၊ မျှတသောလုပ်ခ လစာနှင့် အမျိုးသမီးများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိရေးကို ဆောင်ရွက်ရမည်။ စီးပွားရေး စွမ်းဆောင်မှုသည် ၎င်းတို့၏ လွတ်လပ်မှုကို မြှင့်တင်ပေးပြီး အားနည်းချက်ကို လျှော့ချပေးပါသည်။

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း
မျိုးပွားမှုဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများ၊ မိခင်စောင့်ရှောက်မှုနှင့် အမျိုးသမီးများအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိသော သီးခြားကျန်းမာရေး ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းပေးခြင်းအပါအဝင် အမျိုးသမီးများကို အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ လက်လှမ်းမီနိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ခေါင်းဆောင်မှု
အခန်းကဏ္ဍများတွင် အမျိုးသမီးများ၏ တက်ကြွစွာပါဝင်မှုကို အားပေးရမည်။ ကျား/မ ရေးရာ ရှုထောင့်များကို တည့်သွင်း စဉ်းစားသည့် မူဝါဒများအတွက် အမျိုးသမီးများ ဆုံးဖြတ်ချက်ချသည့် ရာထူးများတွင် ထားရှိခြင်းသည် မရှိမဖြစ် လိုအပ်ပါသည်။
လူမှုအသိအမြင်နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာများ
ကျား/မ မညီမျှမှုကို ဆက်လက်တည်မြဲစေမည့် ကျား/မ မညီမျှမှုများကို ဆန့်ကျင်သည့် စံနမူနာများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုစံနှုန်းများကို စိန်ခေါ်ရန်အတွက် လူမှုအသိအမြင်ကို မြှင့်တင်ပေးရမည်။ ကျား/မ တန်းတူညီမျှမှုအပေါ် လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ သဘောထားများ အပြောင်းအလဲကို အားပေးအားမြှောက်ပြုခြင်းသည် အရေးကြီးပါသည်။

မီဒီယာကိုယ်စားပြုမှု
ပုံသေပုံစံများကို စိန်ခေါ်ပြီး လူမှုအသိအပိုင်းအပိုင်း၏ ခံယူချက်များကို ပြောင်းလဲရန်အတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် မီဒီယာတွင် အမျိုးသမီးများ၏ အပြုသဘောဆောင်ပြီး တိကျမှန်ကန်သော ကိုယ်စားပြုမှုကို မြှင့်တင်ပေးရမည်။

ပံ့ပိုးမှုစနစ်များ
အကြမ်းဖက်မှု သို့မဟုတ် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုရမှု ရင်ဆိုင်နေရသော အမျိုးသမီးများအတွက် ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် အကြံဉာဏ်ပေးခြင်းဝန်ဆောင်မှုများ

ကိုဏ္ဍခံ

အပါအဝင် ပံ့ပိုးမှုစနစ်များ ထူထောင်ပေးခြင်း၊ ကျား/မ အခြေပြုအကြမ်းဖက်မှုများကို အစီရင်ခံခြင်းနှင့် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းခြင်းသည် အရေးကြီးပါသည်။ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် မိတ်ဖက်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည် အရေးကြီးပါသည်။ ကောင်းသောအလေ့အကျင့်များနှင့် အရင်းအမြစ်များကို မျှဝေခြင်းသည် ပိုမိုကျယ်ပြန့်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုကို အထောက်အကူပြုပါသည်။
စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်ခြင်း

အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးများကို အကာအကွယ်ပေးရန်အတွက် ရည်ရွယ်သော မူဝါဒများနှင့် အခြေပြုမှုများ၏ ထိရောက်မှုကို ပုံမှန်စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ရပါမည်။ အထက်ပါကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုများကို ပေါင်းစပ်ခြင်းသည် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်ခြင်းနှင့် မြှင့်တင်ခြင်းအတွက် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ချဉ်းကပ်မှုတစ်ရပ်ကို အထောက်အကူ ဖြစ်စေပါသည်။

ကျား/မ တန်းတူညီမျှမှုကို မြှင့်တင်ရာတွင် ဖော်ပြပါ အမျိုးမျိုးသော အချက်များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် လိုအပ်ပါသည်။ တန်းတူညီမျှပညာရေး ရရှိခြင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်တွင် ကျား/မ ကွာဟချက်များကို ပေါင်းကူးရန် တရားမျှတပြီး ဘက်မလိုက်သော မူဝါဒများကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ မီဒီယာရှိ ကျား/မ အားလုံး၏ကိုးကွယ်ခြင်း၊ အပြုသဘောဆောင်သော သရုပ်ဖော်မှုကို အားပေးခြင်း၊ ကျား/မ အခြေပြု ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ကာကွယ်ပေးသည့် ဥပဒေများကို ပြဌာန်းခြင်း၊ ကျား/မ အားလုံးအတွက် သာတူညီမျှသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုရရှိခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုပုံစံများကို ဆန့်ခံစစ်ပြီး လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ပါဝင်နိုင်သော သဘောထားများကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ ကျား/မ နှစ်ဦးစလုံးအတွက် တန်းတူညီမျှမှုကို မိဘများက ပံ့ပိုးခြင်း၊ ခေါင်းဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍများတွင် အမျိုးသမီးများ၏ ပါဝင်မှုကို အားပေးထောက်ခံခြင်း၊ ကျား/မ အားလုံးအတွက် တန်းတူလစာနှင့် စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ ကျား/မ ရေးရာစံနှုန်းများကို စိန်ခေါ်ရန်အတွက် ရုပ်ရှင်ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုကို မြှင့်တင်ခြင်း စသည်တို့ဖြင့် ကျား/မ တန်းတူညီမျှမှုကို မြှင့်တင်နိုင်ပါသည်။

အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပညာရေး၊ စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လက်လှမ်းမီခြင်း၊ ဥပဒေဆိုင်ရာ ရပိုင်ခွင့်များနှင့် လူမှုရေး သဘောထားများစသည့် အချက်များသည် အရေးကြီးပါသည်။ ပညာရေးနှင့်တန်းတူ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများမှတစ်ဆင့် အမျိုးသမီးများအား စွမ်းဆောင်ပေးခြင်းဖြင့် စီးပွားရေးလွတ်လပ်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ အရည်အသွေး ပြည့်စုံသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများကို လက်လှမ်းမီရရှိစေရေး၊ ကျား/မ စံနှုန်းများနှင့် ပုံသေပုံစံများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းခြင်းသည် အမျိုးသမီးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အားလုံးပါဝင်ပြီး ပံ့ပိုးကူညီသော လူ့အဖွဲ့အစည်းကို

❖ အမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းရည်ကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီ၏ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားများ တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးလာမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းစီ၏ အရည်အချင်း၊ အရည်အသွေး လုပ်ကိုင်နိုင်စွမ်းတို့ကို မြှင့်တင်ပေးပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်သင့်သည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ ကျား/မ တန်းတူညီမျှမှုကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၆
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည် ပြုလုပ်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှု များကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ

ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ဖူးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၅ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုမူ

လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် “U Nyarna” Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ထုံးပေါက်ချိုင်းကျေးရွာနေ ညဏ်ဋေးအား မွန်လွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ “Kyaw Moe Yan Tun (yan balu)” Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၁၁) ရပ်ကွက်နေ ကျော်မိုးယံထွန်းအား ၂၃ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းများ၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၂ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၆ သိန်းကျော် ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၆
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၂ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၆ သိန်းကျော် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဖြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား သိမ်းဆည်းရမိသည့် သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ဖြစ်စဉ်မှာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် ပုသိမ်မြို့နယ် ချောင်းသာကျေးရွာ အနီး သံဖြူကျွန်းအနောက် မြောက်ဘက် ရေခိုင် ငါးမိုင်ခန့် အကွာ ပင်လယ်ပြင်တွင် မသင်္ကာ ဖွယ် စက်လှေကို စစ်ဆေးခဲ့ရာ စက်လှေပေါ်မှ ဒေသကာလ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၂၄ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွ ရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၆ ဒသမ ၂ သိန်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ချက်အရ ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ပူးပေါင်း တင်ပို့ပေးခဲ့သူများ ဖြစ်ကြသည့် အဖွဲ့သည် သိမ်းဆည်းရမိ စိတ်ကြွ ရှားသွပ်ဆေးပြားများ သယ်ဆောင် လင်းထွန်းဟန် (ခ) သားပုတို့ ရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်သူ နှစ်ဦးကို စက်လှေတစ်စင်းနှင့် မောင်မောင်လေး (ခ) သိန်းဝင်း အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ ကို ပုသိမ်မြို့နယ် ရွှေသောင်ယံ ကို ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိ ဖြို့ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်တွင် ပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူ များကို ဆက်လက်စစ်ဆေး ၅ နာရီခွဲတွင် ပုသိမ်မြို့နယ် ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာ ငွေဆောင်မြို့ သင်္ဃာကျေးရွာတွင် နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိ စိတ်ကြွရှားသွပ် ဆေးပြားများ သည်။ သတင်းစဉ်

ချိန်ခါမရွေးသတိပေး မီးဘေးကင်းရေးမှာ

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 ခေတ္တစာတည်းများ - မြင့်စိုး
 သတင်းထောက်များ - ခင်ရတနာ
 စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
 ဘာသာပြန် - မြို့စန္ဒီဇွန်၊ တင်လင်းအောင်
 စာတည်း -
 အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
 သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်မော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
 အယ်တန်း - ဇော်ဝိုင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်ဖြူထွေး
 သတင်းထောက်များ -
 စာတိုပုံ - တင်စိုး
 သတင်းထောက် -
 သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
 စာဖြင့် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
 စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
 အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
 www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်မြို့-အမှတ်(၅၃) နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဝန်ထမ်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၈၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ ဧည့်သည် ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ မြေကြီး ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ မြေကြီး ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ မြေကြီး ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ Fax ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ Fax ၀၁-၅၄၄၃၃၅

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၆ - ၃ - ၂၀၂၄

စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၄၈၅ ကျပ် ၂၅၃၇ ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၅၂၅ ကျပ် ၂၅၇၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၂၇၁၅ ကျပ် ၂၇၆၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၂၈၃၅ ကျပ် ၂၈၈၅ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားကာ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်ရယူခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၆
အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားကာ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် ရယူခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ် နှင့်ထောင်ဒဏ် နှစ် ၂၀ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ်နေ စိုးခိုင်(ခ) ကျော်သူနှင့် မန္တလေးတိုင်း (ခ) နွယ်ပုတို့က တစ်မြို့တည်းနေ မ-၂၀/၂၃ နှစ်အား မိုင်းပေါက်မြို့ရှိ ငါးမန်းဂိမ်းဆိုင်တွင် တစ်လ ကျပ်ခြောက်သိန်းဖြင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရမည်ဟုပြောဆိုစည်းရုံးကာ တရုတ်ပြည်သို့ပို့ဆောင်၍ တရုတ်ငွေ ယူမ် ၅၅၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းစား ပြီး ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်ရယူခဲ့သဖြင့် ကျောက်ဆည်မြို့ မရဲစခန်းက (၁)၁၈၅/၂၀၂၃ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၄/၄၄ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်ခဲ့ကာ ကျောက်ဆည်ခရိုင် တရားရုံးသို့ တရားစွဲ တင်ပို့ခဲ့ရာ မတ် ၄ ရက်တွင် တရားခံ စိုးခိုင်(ခ)ကျော်သူနှင့် မန္တလေးတိုင်း (ခ) နွယ်ပု တို့အား လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၅ အရ အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် နှစ် ၂၀ ခ် ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်ဈေးကွက် ညီညီ - စုစည်းသည်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၂၀၀	၈၂၀၀	၄၀၀	၃၂၈၂၀၀
MTSH	၂၉၀၀	၂၉၀၀	၀၄	၄၀၆၀၀
MCB	၀	၀	၀	၀
FPB	၁၅၀၀	၁၅၅၀	၂	၃၁၀၀
TMH	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂	၅၀၀၀
EFR	၀	၀	၀	၀
AHPC	၀	၀	၀	၀
MAEPC	၁၇၅၀	၁၇၅၀	၃၅၂	၅၂၈၅၀၀

MYANMAR Digital News

www.myanmarnews.com

❖ ဖက်ဒရယ်စနစ် ကျင့်သုံးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ လူမျိုးကိုအခြေခံသည့် ဖက်ဒရယ်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ဒေသကိုအခြေခံသည့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်...

❖ နိုင်ငံတကာတွင်လည်း ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် နိုင်ငံများရှိသော်လည်း တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ကျင့်သုံးမှုခြားနားမှုမရှိ...

❖ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံ၏အခြေအနေနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိသည့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို ကျင့်သုံးရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၄/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

သတင်းပေးတိုင်ကြားမှုများကြောင့် တရားမဝင်တင်သွင်းလာသည့် ကုန်စည်များနှင့် အဆိုပါကုန်စည်များ တင်ဆောင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ



၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း တရားမဝင်တင်သွင်းမှုကို တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၆

တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များတွင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်း၍လည်းကောင်း၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်သည့် One Stop Service ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍လည်းကောင်း၊ နယ်စပ်ဝင်/ထွက်ဂိတ်များ၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးရုံးနှင့် စခန်းများ၊ အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းများ၊ စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁

ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

အယ်လ်နီညိုကြောင့် ဖိလစ်ပိုင်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၉ သန်းအထိ ထိခိုက်

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁

အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်တွင် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား လေးဦးကို ထောင်အာဏာပိုင်များက အကြောင်းမဲ့ ပြင်းထန်စွာ ရိုက်နှက်ပြီး တိုက်ပိတ်ထားကြောင်း လုပ်ကြံရေးသား

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁

ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်တွင် လာဇီယိုကို ဘိုင်ယန်မြူးနစ် ဂိုးပြတ်အနိုင်ရ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ်သို့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်နှင့် ပီအက်စ်ဂျီတို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့

ယူအီးအက်စ်အေ ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်မှ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်နှင့် လာဇီယိုအသင်းပွဲစဉ်ကို မတ် ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက သုံးဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းသည် နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ် သုံးဂိုး - တစ်ဂိုးဖြင့် လာဇီယိုအသင်းကို အနိုင်ရရှိကာ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်ကို ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပရိသတ် ၇၅၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ပြိုင်ဘက်လာဇီယိုအသင်းသည် ပထမအကျော့ အိမ်ကွင်းတွင် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၅



ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၂ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၆ သိန်းကျော် ဖမ်းဆီးရမိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁